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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğ-
lu sanayi üretiminde artış ve 
ekonomik büyüme için enerji 

temininin sürekliliği ve fiyatlarda 
istikrara işaret ederek “En pahalı 
enerji olmayan enerji. Öncelikle 
mevcut arz talep dengesini gü-
venli bir şekilde sağlamalı, daha 
sonra bu dengeyi yaz kış koruma-
lıyız. ” dedi. Enerji arzında olası 
bir kesintinin üretim süreciğini 
de kesintiye uğratacağına dikkat 
çeken Ayhan Zeytin oğlu; “Böyle 
bir durum Türkiye’nin ekonomik 
büyüme senaryolarını da olumsuz 
etkiler.” şeklinde konuştu. 

Sanayicinin finansmana erişim 
sıkıntısına da dikkat çeken Ayhan 
Zeytinoğlu, Merkez Bankası politi-
ka faizindeki düşüşe rağmen, kredi 
faizlerinin düşmediğini, tersine 
özellikle özel sektör bankalarında 
yüzde 35’lere kadar yükseldiğini 
hatırlatarak özel bankaların da 
kredi faizlerini düşürmesi gerekti-
ğini vurguladı. 

 Finansmana erişim sorununun 
çözülmesi için uygulamaya konu-
lan KGF desteğinin yerindeliğine 

dikkat çeken Ayhan Zeytinoğlu, 
“Bu kredinin koşulları çok uy-
gun. Sorunun çözümü için önemli 
katkısı olacak.” düşüncesindeyim” 
dedi.

Ayhan Zeytinoğlu güncel mak-
roekonomik gelişmeler hakkında 
da değerlendirmelerde bulundu: 

İHRACAT
Ocak ayında ihracat yüzde 17,3 

artışla 17,6 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. Bu en yüksek ocak ayı 
gerçekleşmesi. Geçen ay, olumsuz 
hava koşulları ve sanayide enerji 
kısıtlamaları olmasaydı 20 milyar 
doları aşabilirdik. 

En fazla ihracat yaptığımız ilk 
beş ülkeye baktığımızda ilk sırada 
1,6 milyar dolar ile Almanya yer 
alıyor. Almanya’yı, 1,3 milyar dolar 
ile İtalya, 948 milyon dolar ile 
İngiltere, 884 milyon dolar ile Irak 
izliyor. Avrupa Birliği’ne yapılan 
ihracat yüzde 13,7 artışla 7 milyar 
325 milyon dolar, 

Ülke grupları olarak baktığı-
mızda; Yakındoğu ve Ortadoğu ül-
kelerine yüzde 7,4 artışla 2 milyar 

995 milyon dolar, Diğer Avrupa 
Ülkeleri yüzde 18.6 artışla 2 milyar 
232 milyon dolar ihracat yapıldığı-
nı görüyoruz.  

İTHALAT
Ocak ayında ithalat yüzde 55,2 

artışla 28 milyar 32 milyon dolar 
oldu. Yatırım (Sermaye) malları 
ithalatı yüzde 10,2, Hammadde 
(Ara mallar) ithalatı yüzde 70,7 
artarken, Tüketim malları ithalatı 
yüzde 1,7 geriledi. 

İthalatın ihracattan hızlı art-
ması nedeniyle ihracatın ithalatı 
karşılama oranı yüzde 83’ten 
yüzde 62,8’e geriledi.  Dış ticaret 
açığı geçen ocak ayına göre yüzde 
240,7 artışla 10 milyar 439 milyon 
dolara yükseldi. Bu yükseliş cari 
açığı artıracaktır. 
KOCAELİ DIŞ TİCARETİ

Kocaeli Gümrüklerinden aldı-
ğımız verilere göre ocak ayında 
Kocaeli’den gerçekleşen ihracat 
yüzde 7,5 artışla  2 milyar 688 
milyon dolar, ithalat ise yüzde 16,5 
artışla  4 milyar 154 milyon dolara 
çıktı. 

“

En pahalı enerji, ‘olmayan’ enerji 
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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CARİ AÇIK
Aralık ayında 3,8 milyar dolar olan cari açık yıllık 

bazda 35,5 milyar dolardan 14 milyar 882 milyon dolara 
geriledi.

2020 yılına göre gerçekleşen iyileşmede, turizm ge-
lirlerindeki toparlanmayla hizmetler dengesi kaleminin 
artan katkısı ve dış ticaret açığındaki gerilemenin etkisini 
görüyoruz.

Nitekim 2020’de 11,5 milyar dolar olan Hizmet ge-
lirleri, 2021’de 25,2 milyar dolar olarak gerçekleşti. Dış 
ticaret açığı ise 37,9 milyar dolardan, 29,2 milyar dolara 
geriledi. 

Bu arada Ocak ayında 10,4 milyar dolar olan dış tica-
ret açığı, Turizm gelirlerinin geçen yılın üzerinde gerçek-
leşecek olmasına rağmen yıllık cari açığı yükseltecek. 

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda ocak ayında; TÜFE 

aylık yüzde 11,10 artışla yıllık yüzde 48,69, ÜFE aylık yüz-
de 10,45 artışla yıllık yüzde 93,53’e yükseldi. 

Ocak’ta döviz kurları stabil olmasına rağmen; Kasım-
aralık aylarında gerçekleşen hızlı artışların etkilerinin 
devam etmesi, Enerji ve petrol ürünleri başta olmak 
üzere girdi fiyatlarındaki artışlardan bu yükselişi bekli-
yorduk.

Bu arada ÜFE ile TÜFE aralarındaki fark 44,84 puana 
yükseldi. ÜFE’den oluşacak maliyet baskısı maalesef 
önümüzdeki dönem TÜFE’ye yansıyacaktır.  Dolayısıyla 
kurlarda ani bir hareket olmazsa enflasyonda birkaç ay 
daha, ivme kaybıyla birlikte, yükselişin devam edebilece-
ğini düşünüyoruz.

KAPASİTE KULLANIMI
Ocak ayında sanayinin kapasite kullanım oranı geçen 

yılın aynı ayına göre 2,2 puan artış, aralık ayına göre 1,1 
puan düşüşle yüzde 77,6 oldu. Kocaeli’de ise kapasite 
kullanımı geçen yıla göre 1,1 puan artarken, aralık ayına 
göre 0,2 puan gerileyerek yüzde 71 olarak belirlendi. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Sanayi üretimi, Aralık 2021’de aylık bazda yüzde 1,6, 

yıllık bazda yüzde 14,4 arttı. 
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerine göre, 

sanayinin alt sektörleri incelendiğinde, 2021 yılı Aralık 
ayında madencilik ve taşocakçılığı sektörü endeksi bir 
önceki yılın aynı ayına göre yüzde 1,5 azalırken, imalat 
sanayi sektörü endeksi yüzde 16,2 ve elektrik, gaz, buhar 
ve iklim- lendirme üretimi ve 
dağıtımı 
sektörü en-
deksi yüzde 
6,0 arttı.

Aralık’ta ger-
çekleştirdiğimiz 
rekor ihracat 
ile üretim 
artışının 
devam 
edeceğini 

bekliyorduk.

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı bir önceki yılın aynı ayına göre 1,5 puan, 

kasım ayına göre 0,1 puan gerileyerek yüzde 11,2 oldu. 
Toplam istihdam edilenler aralık itibariyle 30 milyon 

141 bin kişiye yükseldi. Aralık 2020 itibarıyla toplam 
çalışan sayısı  27 milyon 53 bin kişiydi. 

KOCAELİ DÖRDÜNCÜ SIRADA
TÜİK 2021 yılı nüfus verilerini açıkladı. Buna göre 

Kocaeli vergi gelirleri ile ilgili net rakamları paylaşmak 
istiyorum. Kocaeli nüfusu  2 milyon 33 bin kişi. Kocaeli 
en fazla vergiyi toplayan iller arasında yüzde 9,46’lık 
oran ile İstanbul, İzmir ve Ankara’dan sonra dördüncü 
sırayı aldı. 

İlimiz, 2021 yılında 110 milyar 216 milyon TL vergi 
ödemişti. 2020 yılında 3. sırada yer almıştı. Bu gerile-
mede ÖTV gelirlerindeki azalmanın etkisini görüyoruz. 
Nitekim 2020’de 34,2 milyar TL olan ÖTV gelirlerinin 
2021’de 16,7 milyar TL’ye gerilediğini görüyor,  2022 
yılında bu kalemde artışlar olacağını düşünüyoruz.

Buna rağmen 66 ilin toplamı kadar vergi ödüyoruz. 
66 ilin vergi geliri 104.9 milyar 
TL. Tahakkuk / Tahsilat 
oranı sıralamasında yüzde 
90,29 ile birinci sıradayız. 
Kocaeli’de kişi başına 
ödenen vergi 54 bin 202 
TL’dir.  Türkiye ortala-
ması ise 13 bin 755 TL. 
Bu özelliği ile Kocaeli 
devlete en fazla kazanç 
sağlayan il konumun-
dadır. Buna karşın kişi 
başı devlet harcaması 
Türkiye ortalaması 18 
bin 890 TL olmasına 
karşın bu rakam Ko-
caeli için  5 bin 793 
TL’de kalmak-
tadır. 

“
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Türkiye Cum-

huriyet Merkez Bankası Başkanı 
Şahap Kavcıoğlu ile Oda / Borsa 
Başkanları ve Sektör Meclis Baş-
kanlarının katılımıyla, TOBB tara-
fından çevrimiçi istişare toplantısı 
düzenlendi.   

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 
toplantıya ilişkin sosyal medya 
hesabından yaptığı paylaşımda, 
“Oda-borsa-sektör meclis başkan-
larımızın katılımıyla istişare top-
lantısı düzenledik. Firmalarımızın 
ve sektörlerin yaşadıkları sıkıntıları 
dile getirdik, önerilerimizi ilettik” 
dedi.

TCMB Başkanı Kavcıoğlu, top-
lantıda, sürdürülebilir fiyat istikra-
rının cari dengeyle sağlanacağını 
belirtti. Türkiye’nin serbest piyasa-
da elde ettiği kazanımlardan asla 
vazgeçmeyeceğini vurgulayan Kav-
cıoğlu, Türkiye’deki tüm ihracat-
çıların yüzde 9 faiz oranıyla kredi 
kullanma imkanına sahip olduğunu 
bildirdi. Kavcıoğlu, çalışmalarının 
ihracatta ithalatın payının yüzde 
25-30 olduğunu gösterdiğine dikka-
ti çekerek, bu oranın dolaylı yollarla 
yüzde 40-50 aralığına işaret ettiğini 
kaydetti.

Firmaların hesabında 90 milyar 
dolar döviz tevdiat hesabı bulun-
duğunu ve 1 yıllık hesap hareketle-
rinin çok düşük olduğunu aktaran 
Kavcıoğlu, “Bunun 50 milyar doları 

firmaların tasarrufu, geri kalanı 
transfer ödemeleri için park edilmiş 
duruyor. Yapılan analizler bunun 
50 milyar dolarının kur korumalı 
mevduat hesabında istenen vade-
ye bağlanabileceğini gösteriyor. 
Bu nedenle vade en az 6 ay ve kur 
korumalı mevduatta şirketlerin 
çok önemli vergi avantajları var.” 
değerlendirmelerinde bulundu.

Kavcıoğlu, firmaların TL’ye geçişi 
konusunda desteklerin süreceği bil-
gisini vererek, “Mevduatlarda son 
50 yılda ortalama vade 45 gün iken 
kur korumalı mevduatla maliyeti 
yüzde 17’nin altında ve 6 ay vade-
li kaynak sağlıyoruz. Bu nedenle 
bankaların çok daha ucuz ve çok 
daha uzun vadeli kaynak sağlaması 
gerekiyor.” ifadelerini kullandı.

Kavcıoğlu, konuşmasında atan-
dığı günden beri yurt dışındaki va-
tandaşlarla nasıl bir bağ kurulabi-
leceği üzerine çalıştığını belirterek, 
YUVAM sistemiyle dünyanın her 
köşesindeki Türk vatandaşlarının 
Türkiye’deki herhangi bir bankada 
hesap açarak TCMB’ye para gönde-
rebileceğini hatırlattı.

TOBB üyeleri, sorunlarını 
TCMB Başkanı Kavcıoğlu’na iletti
TCMB Başkanı Kavcıoğlu, 
toplantıda, sürdürülebilir 
fiyat istikrarının cari dengeyle 
sağlanacağını belirtti. 
Türkiye’nin serbest piyasada 
elde ettiği kazanımlardan asla 
vazgeçmeyeceğini vurgulayan 
Kavcıoğlu, Türkiye’deki tüm 
ihracatçıların yüzde 9 faiz 
oranıyla kredi kullanma 
imkanına sahip olduğunu 
bildirdi. Kavcıoğlu, çalışmalarının 
ihracatta ithalatın payının yüzde 
25-30 olduğunu gösterdiğine 
dikkati çekerek, bu oranın dolaylı 
yollarla yüzde 40-50 aralığına 
işaret ettiğini kaydetti.

[gündem finansman ►
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hi-
sarcıklıoğlu, tüm gıda ürünlerinde 
KDV’nin % 8’den % 1’e indirilmesi-
ni memnuniyetle karşıladıklarını 
söyledi. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın üretim, toptan ticaret 

ve perakende ticaret aşamalarının 
hepsini kapsayan gıda ürünlerin-
deki KDV’nin % 1’e indirileceğine 
ilişkin açıklaması sonrasında 
sosyal medya hesabından pay-
laşımda bulunan TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, “Tüm gıda ürünle-
rinde KDV’nin % 8’den % 1’e indi-

rilmesini memnuniyetle karşılıyo-
ruz. Gıda üretimi ve ticareti yapan 
üyelerimizi imkanları ölçüsünde 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın açıkladığı enf-
lasyonla mücadele kampanyasına 
destek vermeye davet ediyorum” 
dedi.

Hisarcıklıoğlu: “Tüm gıda ürünlerinde KDV’nin % 1’e indirilmesini 
memnuniyetle karşılıyoruz”



� Kocaeli Odavizyon

Türkiye otomotiv sanayiine 
yön veren 13 büyük üyesiyle 
sektörün çatı kuruluşu olan  

Otomotiv Sanayii Derneği (OSD), 
otomotiv sektörünün köklü bir de-
ğişimden geçtiği bu süreçte bir ilke 
imza attı. Bu kapsamda OSD, tüm 
üyelerinin katkılarıyla Türkiye’nin 
ilk Otomotiv Ana Sanayi Sürdürü-
lebilirlik Raporu’nu yayınladı. 2020 
yılı ve öncesine ait verilerin göz 
önünde bulundurularak, Küresel 
Raporlama Girişimi (Global Repor-
ting Initiative – GRI) standartları 
gereklilikleri dahilinde hazırlanan 
raporda, Birleşmiş Milletler Küresel 
İlkeler Sözleşmesi (UN Global Com-
pact- UNGC) dikkate alındı ve Sür-
dürülebilir Kalkınma Amaçları’na da 
yer verildi. Ayrıca sürdürülebilirlik 
raporuna ilave olarak; üretimin tüm 

çevresel boyutları ile ham madde-
lerin elde edilmesinden kullanım 
sonrası atıkların bertarafına kadar 
olan tüm aşamalarını kapsam-
lı şekilde değerlendiren Türkiye 
Otomotiv Sanayii Yaşam Döngüsü 
Değerlendirmesi Raporu da yayın-
landı.

Rapor ile ilgili açıklamalarda bu-
lunan OSD Yönetim Kurulu Başkanı 
Haydar Yenigün, “OSD olarak kuru-
luşumuzdan bu yana; hedeflerimizi 
daha yukarılara taşıyarak sanayi-
nin gelişimine katkı sağlamayı gö-
rev edindik. Sürdürülebilirlik odaklı 
politikaların her geçen gün önem 
kazandığı günümüzde, sanayimi-
zin küresel platformdaki mevcut 
başarısını korumak, geliştirmek ve 
ülkemizin gelecek politikalarına ışık 
tutabilmek amacıyla ana sanayi-

mizin ilk sürdürülebilirlik raporunu 
yayınlamaktan büyük memnuniyet 
duyuyoruz” diye konuştu.

“Tesislerimiz, Avrupa’daki tesisler 
ile yarışır durumda”

Avrupa Yeşil Mutabakatı ile hız 
kazanan iklim odaklı politikaların 
ülkelerin rekabetçiliklerinin yeni-
den şekillenmesine sebep ola-
cağını vurgulayan Yenigün, geçiş 
sürecinin başarı ile yönetilmesinde 
bütüncül politikalarının gerekli 
olduğunu söyledi. Otomotiv sana-
yiinin nitelikli insan gücü, Ar-Ge ve 
üretimdeki yüksek yetkinlik seviye-
si  ile küresel otomotiv sanayiinde 
ön plana çıktığını belirten Yenigün, 
“Ülkemizde otomotiv ana sanayi 
tesislerinin Avrupa’daki tesislere 
göre nispeten yeni olması ve en iyi 
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teknolojilerin uygulanması ile çev-
resel performansımız Avrupa’daki 
tesisler ile yarışır durumda” dedi.

Rapor, OSD üyelerinin ulaştığı 
seviyeyi gözler önüne seriyor!

“Sürekli iyileşme prensibi ile 
üretim tesislerimizde çevresel 
performansımızı artırmak ama-
cıyla yeni yatırımlara, iyileştirme 
çalışmalarına devam ediyoruz” 
ifadelerini kullanan Yenigün, “Son 
10 yılda hafif araç üretiminde 
ortalama araç başına sera gazla-
rımız, enerji kullanımımız ve atık 
su miktarımızda yaklaşık yüzde 30 
azaltım sağlandı. Ülke ekonomisine 
üretim, ihracat, istihdam ile katkı 
sağlamanın yanında atıkların geri 
dönüşümü ile de katkı sağlıyoruz. 
Örneğin, 2020’de üretim tesisleri-
mizde oluşan atıkların yüzde 97’si 
geri kazandırıldı. Ayrıca eğitim ve 
toplumsal cinsiyet eşitliği gibi çok 
önemli Sürdürülebilir Kalkınma 
Amaçları doğrultusunda projeler 
hayata geçiriyoruz. Bu raporun, 
OSD üyelerinin tüm bu alanlarda 
ulaştığı başarılı seviye ve ülkemi-
ze sağladığı katkının gerek ulusal 
gerekse uluslararası düzeyde daha 
iyi görülmesine vesile olacağına 
inanıyorum” diye konuştu.

Otomotiv Ana Sanayi Sürdürü-
lebilirlik Raporu’nun diğer sanayi 
kolları için de örnek teşkil edeceğini 
söyleyen Yenigün, “Dünya genelin-
deki otomotiv sektör temsilcisi der-
nekler nezdinde örnekleri çok sınırlı 
olan bu çalışmayı Türkiye adına 
önemli bir adım olarak görüyoruz. 
Bu raporun, çok paydaşlı bir sektör 
olan otomotivi her yönüyle değer-
lendiren çok boyutlu bir referans 
olacağına inanıyorum” açıklamasını 
yaptı.

Türkiye otomotivde küresel bir Ar-
Ge ve üretim üssü!

OSD’nin toplam 100 sayfadan 
oluşan kapsamlı raporunda otomo-
tiv sanayiinin Türkiye’yi otomotivde 
küresel bir Ar-Ge ve üretim üssüne 
dönüştürdüğü belirtilerek, “Sürekli 
gelişen performansımız ve 2 milyon 
adede yükselttiğimiz üretim kapa-
sitemizle 16 yıldır ülkemizde ihra-
cat lideriyiz. Sürdürülebilir başarı 
hedefimiz doğrultusunda, çevresel 
ve toplumsal sorumluluklarımızı da 
yerine getiriyoruz. Sahiplendiğimiz 
Sürdürülebilir Kalkınma Amaçları 
doğrultusunda geleceğe ilerleyişi-
mizi sürdürüyoruz” ifadeleri kulla-

nıldı.
İklim değişikliğinin geniş kap-

samlı bir mücadele gerektirdiğinin 
vurgulandığı raporda; “Bu konuda 
Paris Anlaşması ve ülkelerin iklim 
politikalarıyla beraber iklim nötr 
hedeflerine giden yolda sera gaz-
larının azaltımı önem kazanıyor” 
ifadeleri kullanıldı. Otomotiv sana-
yiinin hedefleriyle birlikte toplumsal 
sorumluluklarını da yerine getirme-
ye özen gösterdiğinin vurgulandığı 
raporda; ana sanayide çalışan kadın 
sayısının 5 bin 312 olduğu aktarıla-
rak, bu rakamın artırılması amacıyla 
projeler yürütüldüğü belirtildi.

Otomotiv sanayiinin karşılaştığı 
riskler!

Raporun “Otomotiv Sanayiinin 
Karşılaştığı Riskler” başlıklı bölüm-
de OSD’nin sektörün karşılaşabile-
ceği riskleri öngörerek, bu konuları 
devletin ilgili birimlerine sunduğu 
anımsatıldı. Verinin saklanması ve 
bu verilerin otomotiv sanayiinin Ar-
Ge faaliyetlerinin gelişimine katkı 
sağlanması adına işlenmesi kapsa-
mında çalışmalar yürütüldüğüne de 
değinilen raporda, verinin yöneti-
mine ilişkin politikaların ülkelerin 
rekabetçiliğinde kritik bir unsur 
olarak ön plana çıktığı vurgulandı. 
Yeşil büyüme politikaları, teknolojik 
gelişmeler, gelişmekte olan pazar-
larda hızlı kentleşme ve tüketici 
davranışlarının değişmesi gibi bir 
dizi küresel trendin otomotiv sa-
nayiinin dinamiklerini değiştirecek 
faktörler yarattığının aktarıldığı ra-
porda; nesnelerin interneti, robotik, 
otomasyon ve ‘süper şebekeler’ gibi 
trendlerin de otomotiv ve lojistiğin 
daha da entegre olacağı anlamına 
geldiği belirtildi.

Tedarik sanayi kritik bir role sahip!
Raporda, OSD üyelerinin Ar-Ge 

merkezlerinin 2020 yılı itibarıyla 2,4 
milyar TL tutarında Ar-Ge harcama-
sı gerçekleştirdiği belirtildi. Raporun 
“Tedarik Sanayii ve Değer Zinciri” 
başlıklı bölümünde de Türkiye’nin 
ulaştığı başarılı ve rekabetçi ko-
numda tedarik sanayiinin kritik bir 
role sahip olduğu vurgulanarak, 
“Tedarik sanayinin dönüşen ürün 
gruplarını en hızlı, en güvenilir ve 
en rekabetçi şekilde devreye alması 
gereklidir” denildi.

İklim krizi ile mücadele…
“Çevre Performansı” başlıklı bö-

lümde ise iklim değişikliğinin, tüm 

insanlık için önemli bir risk faktörü 
olduğu, küresel riskler içinde çev-
resel sorunların ön plana çıktığı be-
lirtilerek, Paris Anlaşması ile ortaya 
konan küresel ısınmanın 1,5°C’nin 
altında tutulması hedefine ulaşıla-
maması halinde, iklim krizinin çok 
ciddi ekonomik, sosyal ve çevresel 
sonuçlarının olacağı vurgulandı. 

AB’nin 2050 karbon nötr ve 
Türkiye’nin 2053 net sıfır hedefle-
rini iklim krizi ile mücadele yönün-
de önemli adımlar olarak gören 
OSD’nin bu raporunda, Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ile ulaşım, binalar, 
tarım, sanayi, finans, dış ticaret vb. 
alanlarda önemli bir dönüşüm ola-
cağı, hem AB hem de Türkiye’deki 
tüm bu gelişmelerin OSD tarafın-
dan yakinen takip edildiği aktarıldı.

Raporun “Ürün Yaşan Döngüsü 
Değerlendirmesi (LCA) ve Karbon 
Ayak İzi” başlıklı bölümünde ise 
“LCA’ya göre bir aracın karbon ayak 
izi etkisinin yaklaşık yüzde 70’ini 
kullanım aşaması oluşturmaktadır. 
Üretici firmalarımız çevreye olan 
etkilerini azaltmak için üretim aşa-
masında kaynak ve enerji verim-
liliğinin öneminin bilincinde faali-
yetlerini sürdürmektedir” ifadeleri 
kullanıldı. “Avrupa Yeşil Mutabakatı 
kapsamında AB’nin 2050’de iklim 
nötr olma hedefinin yanında ayrıca 
sıfır kirlilik hedefi de bulunmakta-
dır” açıklamasının yer aldığı rapor-
da, “Yeni yatırımlar ve iyileştirme 
çalışmaları ile otomobil üretim  
tesislerinin boyahane uçucu orga-
nik bileşik parametresi 2010-2020 
arasında yüzde 17 oranında azaltıl-
mıştır. Üye tesislerimiz, su teknolo-
jileri yatırımları ile 2020’de 300 bin 
metreküpten fazla atık suyu geri 
kazanarak yeniden kullanmıştır” 
açıklaması yapıldı.

Öncelikli konu nitelikli iş gücünün 
korunması!

Otomotiv sanayiinin en önemli 
rekabetçilik unsurlarından birisi 
olan nitelikli iş gücünün korunma-
sı ve geliştirilmesinin sanayinin 
öncelikli konusu olduğunun be-
lirtildiği detaylı raporda, yetenek 
yönetimi ile nitelikli çalışanları sek-
töre kazandırmanın, çalışanların 
performansını yükseltecek çalışma 
ortamları yaratmanın, çeşitliliği gö-
zetmenin, fırsat eşitliğini sağlama-
nın ve insan kaynakları süreçlerini 
sürekli iyileştirmenin OSD üyeleri-
nin insan kaynakları politikalarının 
öncelikleri olduğuna değinildi.
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UNDP ve Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, ‘Dirençli Şehirler’ 

temalı Kartepe Zirvesi için güç birliği yapıyor

Birleşmiş Milletler Kalkınma 
Programı (UNDP) ve Kocae-
li Büyükşehir Belediyesi, 2017 

yılından bu yana kentlerin bir araya 
gelerek en önemli kentsel sorunlar 
üzerinde beyin fırtınası yaptıkları 
uluslararası bir buluşma olan Kartepe 
Zirvesi’nin bu yılki içeriğini birlikte ta-
sarlayacaklarını duyurdu. Kocaeli’de 
bu yıl 24-27 Mart 2022 tarihlerinde 
toplanacak zirvenin teması “Dirençli 
Şehirler ve Şehrin Dönüşümü” olacak.

UNDP ayrıca, Kocaeli’nin başta 
SKA 11 “Sürdürülebilir Şehirler ve Top-
luluklar” olmak üzere Sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçları’nı (SKA’lar) ger-
çekleştirmesi için yakın iş birliği yap-
mayı kabul etti.

“Dirençlilik oluşturmak, dünyadaki 
her şehir için en büyük öncelik haline 
geldi” diyen Kocaeli Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Tahir Büyükakın, sözleri-
ni şöyle sürdürdü: “Tüm belediye baş-
kanları, başta küresel salgın ve iklim 
kaynaklı afetler olmak üzere büyük 
zorluklarla karşı karşıya. Kartepe Zir-
vesi, bir araya gelip daha yeşil, güven-
li ve sürdürülebilir bir geleceğe giden 
rotayı birlikte çizme fırsatı veriyor. Di-
rençli şehirler oluşturma çabalarımız-
da UNDP’nin bize katılıyor olmasından 
büyük kıvanç duyuyoruz.”

“Kentsel alanlarda yaşayan ve ça-
lışan insan oranının gittikçe artıyor 
olması göz önüne alındığında, şehir-
ler sürdürülebilir kalkınmanın temel 
aktörü olarak ortaya çıkıyor” diyen 

UNDP Türkiye Mukim Temsilcisi Lou-
isa Vinton, sözlerine şöyle devam etti: 
“Şehirler bugün karşı karşıya olduğu-
muz zorlukların birçoğunun kaynağı; 
ama aynı zamanda çözüm aramak için 
bir araya geldiğimiz forumlar. Bunun 
için, bu yılın Kartepe Zirvesi’nin içeri-
ğini oluşturmak üzere Kocaeli ile güç 
birliği yapmaktan onur duyuyoruz.”

2022 Kartepe Zirvesi’nde Türkiye 
ve dünyadan belediye başkanları, sür-
dürülebilir kalkınma profesyonelleri, 
akademisyenler ve entellektüeller bir 
araya gelerek günümüzdeki kent so-
runlarını ve çözümlerini Sürdürülebi-
lir Kalkınma Amaçları perspektifinden 
tartışacak. Ele alınacak konular ara-
sında Paris Anlaşması, iklim kaynaklı 
afetler ve göç, küresel salgın sonrası 
kentsel yaşam, sıfır atık, çevreye du-
yarlı endüstriler ve dirençli şehirlerin 
finansmanı var.

Zirvede kilit paydaşlar, Türkiye’de 
daha dirençli şehirler ve sürdürüle-
bilir kalkınma yönünde eylem ve de-
ğişime esin kaynağı olmak amacıyla, 
kendi düşünce ve iyi uygulamalarını 

paylaşacak. Gündem ayrıca, dünya-
nın her köşesinden “akıllı şehir” vaka 
çalışmalarını, dirençli şehirler için 
tasarlanan yenilikçi projeler fuarını 
ve afetlerde gönüllülük forumunu da 
içeriyor.

UNDP, krizlere dayanıklı toplum-
lar inşa etmek ve herkes için yaşam 
kalitesini yükseltecek türden büyü-
meyi artırarak sürdürmek amacıyla 
toplumun her kesiminden insanlarla 
ortaklık kuruyor. Sahada 177 ülkede 
ve toprakta, güçlü bireyler ve güçlü 
toplumların oluşturulmasına katkı 
sağlayacak küresel perspektif ve ye-
rel içgörüler sunuyoruz. tr.undp.org.

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 
2017’den bu yana Kartepe Zirvesi’nin 
organizasyonunu yürütüyor. Zirvenin 
koordinasyonunu sağlamak için üni-
versiteler ve farklı kurum ve kuruluş-
lar ile birlikte çalışıyor. 

Kartepe Zirvesi: Bu yıl dördüncüsü 
düzenlenecek Kartepe Zirvesi her yıl; 
dünyayı, şehirlerimizi ve insanlığı il-
gilendiren bir temayla toplanıyor. Be-
lirlenen temanın etrafındaki mesele-
ler disiplinlerarası bir yaklaşımla ele 
alınarak tartışılıyor, tanım ve çözüm 
önerileri geliştiriliyor. Zirve sonuçla-
rı “Kartepe Zirvesi Bildirgesi” aracılı-
ğıyla dünya kamuoyu ile paylaşılıyor. 
Zirvede bilim insanları, araştırmacı-
lar, sivil toplum mensupları, politika 
yapıcılar, karar vericiler ve gazeteci-
ler, düşünce ve önerilerini kamuoyu 
ile paylaşıyor. 

Kocaeli’de bu yıl 24-27 Mart 
2022 tarihlerinde toplanacak 
zirvenin teması “Dirençli Şehirler 
ve Şehrin Dönüşümü” olacak. 
Zirvede, Türkiye ve dünyadan 
belediye başkanları, sürdürülebilir 
kalkınma profesyonelleri, 
akademisyenler ve entellektüeller 
bir araya gelecek.

[kartepe zirvesi ►
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temalı Kartepe Zirvesi için güç birliği yapıyor

[akıllı şehirler ►

Kocaeli Üniversitesi paydaşlığında 
‘Kocaeli Akıllı Şehirler Şurası’ gerçekleştirildi

Kocaeli Üniversitesi ile Kocaeli 
Üniversitesi Teknoparkı’nın da 
paydaşları arasında yer aldığı 

‘Kocaeli Akıllı Şehirler Şurası’ Koca-
eli Kongre Merkezi’nde düzenlendi.

Rektör Prof. Dr. Sadettin 
Hülagü’nün de katılım gösterdiği 
şurada, Kocaeli Valisi Seddar Ya-
vuz, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyükakın, 
Kocaeli Üniversitesi Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Nilgün Fığlalı, Genel 
Sekreter Doç. Dr. Mustafa Eren, Ko-
caeli Üniversitesi Teknoparkı Genel 
Müdürü Prof. Dr. Oğuzhan Urhan, il 
protokolü, paydaş temsilcileri yanı 
sıra Üniversite akademisyenleri ve 
öğrenciler ile çok sayıda davetli yer 
aldı.

Saygı duruşunda bulunulması ve 
İstiklal Marşı’nın okunmasıyla baş-
layan şurada, Kocaeli Akıllı Şehir ta-
nıtım videosunun gösterimi yapıldı. 

Şura ile ilgili bilgilendirme su-
numunu ise Kocaeli Üniversitesi 
Teknoparkı Genel Müdürü Prof. Dr. 
Oğuzhan Urhan gerçekleştirdi. ‘Akıl-
lı Şehir bir hayal midir?’ başlıklı bir 
sunum gerçekleştiren Prof. Dr. Ur-
han sunumunda, akıllı şehir tanımı, 

dünyadan ve ülkemizden örnekler 
ile Kocaeli’nin durumu ve yapılan 
çalışmalar ile ilgili bilgiler verdi.

Şuranın açılış konuşmalarında 
Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, şehirler 
yönetilirken herkesi ilgilendiren un-
surların ortak akılla konuşulmasının 
önemli olduğuna vurgu yaptı. 

Bu anlamda şuranın çok sayıda 
ve farklı paydaşlarının destekleriy-
le yapılmasının başarı adına doğ-
ru olduğunu belirten Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz, “Bilim, Sanayi ve Tek-
noloji kenti olan Kocaeli, ülkemizde 
akıllı şehir konusunda da öncülük 
yapabilecek durumdadır. Bu kap-
samda çok sayıda kurumun alanın-
da uzman akademisyenlerin des-
tekleriyle yapılan şuranın hayırlara 
vesile olmasını temenni ediyorum.” 
dedi.

Teknolojinin günümüzde bilgi-
sayar ile ilişkilendirildiğini ancak 
tekerleğin icadının da o dönemin bir 
teknolojisi olduğunu belirten Koca-
eli Büyükşehir Belediyesi Başkanı 
Doç. Dr. Tahir Büyükakın ise, ‘Tekno-
lojiler insanların hayatını kolaylaştı-
rırken, yaşam biçimimizi de değişti-
riyor. Bu anlamda dünyanın nereye 

gittiğini doğru görmek gerekiyor. 
İnsanlığın mutluluğu için teknolojiyi 
nasıl kullanmamız gerektiğini bul-
malıyız. Teknolojinin karmaşıklığını 
basitleştirmek adına da bu şuranın 
verimli olacağına inanıyorum.’ dedi.

Açılış konuşmalarının ardından 
Seri ve İnovatif Girişimci / Fütürist 
Alphan Manas anahtar konuşmacı 
olarak geçmişten günümüze tekno-
loji ve gelecek ile ilgili önemli trend-
leri kapsayan bir sunum yaptı. 

Yapılan konuşmaların ardından 
‘Kocaeli Akıllı Şehirler Şurası’ kap-
samında düzenlenen Hackathon 
yarışması ödül törenine geçildi. Tö-
rende, Rektörümüz Prof. Dr. Sadet-
tin Hülagü, Su Tüketimi Veri Analizi 
kategorisinde Birinci olan takıma 
ödülünü takdim etti. Ödül töreni ve 
toplu fotoğraf çekiminin ardından 
ise şura kapsamında “Yerel Yöne-
timlerde Akıllı Şehir Uygulamaları”, 
“E-Hizmetler ile Veriye Dayalı Şehir 
Yönetimi”, “Akıllı Ulaşım Çözüm-
leri”, “Akıllı Çevre”, “Akıllı Şehirler-
de Gençlik ve Spor Eğitimi”, “İnsan 
Odaklı Akıllı Şehir” ve “Altyapı ve 
Afet Yönetimi” başlıklı çalıştay odak 
grup toplantıları yapıldı.
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[tedarik sanayi ►

Taşıt Araçları Tedarik Sanayici-
leri Derneği (TAYSAD) Yönetim 
Kurulu Başkanı Albert Saydam, 

otomotiv sektöründe 2021 yılı değer-
lendirmelerini ve 2022 öngörülerini 
paylaştı. 

Albert Saydam, özellikle tedarik 
sanayisinin pandemi döneminde ya-
şanan krizi fırsata çevirdiğine vurgu 
yaparak, “Türkiye pandemi dönemin-
de Uzak Doğu ülkelerinin yaşadığı 
tedarik sorununu krize çevirmeyi 
başardı. 

Özellikle ana pazar olan Avrupa’ya 
yakınlığımız ve esnekliğimiz sayesin-
de Çin’e önemli bir alternatif oldu-
ğumuzu gösterdik. Bu dönemde belli 
Avrupa ülkelerine ihracatımız ciddi 
oranda artış gösterdi. 650 milyon 
dolarlık ihracat artışı ile Almanya 
bu konuda başı çekerken Rusya’ya 
gerçekleştirilen ihracatta 237 milyon 
dolarlık (%61) bir artış yaşandı. Bu-
nun nedeni ise elbette fiyat artışları 
ve Çin yerine Türkiye’nin devreye 
alınması oldu. 

Otomotiv tedarik sanayimiz için 
yatırımlar 2021 senesinde yaklaşık 
1,5 milyar dolar mertebesinde iken bu 
sayı 2022’de 2 milyar dolar olacaktır. 
Bununla birlikte Türkiye otomotiv ana 
sanayisindeki elektrikli yatırımlar ise 
tedarik sanayisinin bu yönde gelişi-
mini destekliyor. Son üyemiz, Farasis 
ve TOGG ortaklığından doğan SIRO 
da bunun bir kanıtı” açıklamalarında 
bulundu.

Taşıt Araçları Tedarik Sanayicileri 
Derneği (TAYSAD), otomotiv sektö-
ründe 2021 yıl değerlendirmesini, 
yaşanan güncel gelişmeleri, tedarik 
sanayisindeki son durumu ve sektöre 
ilişkin gelecek öngörülerini paylaştı. 
2021 yılında otomotiv sektörünün 
pandemi ile birlikte patlak veren 
birçok farklı kriz ile karşı karşıya 
olduğu bir yıl olarak geçtiğini vur-
gulayan TAYSAD Yönetim Kurulu Baş-
kanı Albert Saydam, “Yaşanan bütün 
olumsuz gelişmelere rağmen, 2021 
yılı dünyada, yüzde 1’lik büyümenin 
olduğu bir yıl oldu. Avrupa’da da 
yüzde 5 oranında bir küçülme vardı 
ancak 2022’de yine olumlu öngörü-
lerle yıla başlıyoruz. 

Türkiye otomotiv sanayisi ve 

özellikle tedarik sanayii önemli glo-
bal adımlar attı. Çin’in bu dönemde 
özellikle lojistik sorunları sebebiyle 
Avrupa tarafından daha az tercih edi-
lir hale gelmesi, Türkiye’nin tedarik 
sanayisinin ihracat konusunda bir 
adım öne çıkmasını sağladı.  

“Tedarik sorunları 2022’ye taşındı”
Küresel otomotiv endüstrisindeki 

ciddi belirsizliklerin sürdüğünü belir-
ten TAYSAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Albert Saydam, “Türkiye otomotiv 
sanayisi olarak da sorunları tama-
men geride bırakmış değiliz. 

Önümüzdeki haftalarda da iki ana 
sanayimizin çeşitli nedenlerle, teda-
rikteki sorunlardan dolayı duruş ya-
şaması kuvvetle muhtemel olduğunu 
görüyoruz. Yani 2022’ye başlarken 
2021’i tamamen geride bırakamadık. 
Sorunlarını  2022’ye de taşımak duru-
munda kaldık” dedi.

“Pandemi sonrası trendler değişti”
Albert Saydam: “2020’den son-

ra pandemi ile ticarette bir açılma 
oldu, küresel olarak. Bundan dolayı 
kamyon ve kamyonet satışlarında ve 
üretiminde de, olumlu bir sonuç oldu-
ğunu, önemli bir gösterge olduğunu 
görebilirsiniz. 

Fakat otobüs ve minibüs, turizm 
ve seyahat halen kısıtlı olarak yapıla-
bildiğinden dolayı, orada bir olum-
suzluk görüyoruz. Geçen seneye göre 
otobüste, zaten 2021 yüzde 14’lük bir 
küçülme vardı, Türkiye’deki üretimin-
de, şu an onun üzerine yüzde 30’luk 

bir küçülme daha geldi. 
Evden çalışmanın getirmiş olduğu 

gıda tüketiminin artması, tarıma 
yönelik ihtiyacı da arttırıyor. Bu da 
traktörle ilgili satışların son iki sene-
de, üst üste yüzde 59 ve yüzde 46’lık 
bir büyümeye işaret ediyor.”

“Yatırımlar hızla devam ediyor”
Hem otomotiv ana sanayisinin 

hem de tedarik sanayisinin yatırımla-
rının hız kesmeden sürdüğüne vurgu 
yapan Albert Saydam, “Otomotiv 
tedarik sanayimiz için yatırımlar 2021 
senesinde yaklaşık 1,5 milyar dolar 
mertebesinde iken bu sayı 2022’de 2 
milyar dolar olacaktır. Üyelerimizin 
yatırımları çeşitli belirsizliklere veya 
olumsuz risk tablolarına rağmen 
devam etmekte ve bu olumlu bir 
gelişme. 2021’in olumlu konulardan 
bir tanesi de ana sanayi açısından da 
ciddi yatırımlar anons edilmesi oldu. 

Ayrıca TOGG’un yatırım progra-
mına uygun bir şekilde adımlarını 
atması, en sonda CES Fuarı’nda 
bayrağımızı dalgalandırması ve orada 
tüm Türkiye’yi temsil etmesi tabii ki 
hepimizi gururlandırdı. 

Bunun yanı sıra Ford Otosan’ın 
yatırım anonsunu yaptığı yeni ticari 
aracı, Toyota’nın 2 bin 500 kişilik 
istihdam arayışında olduğuna dair 
açıklamaları, bunlar hep bu senenin 
2021’i bitirirken 2022’ye ve daha 
sonrasına olumlu bakmamızı sağ-
layan haberler oldu” açıklamasında 
bulundu. 

“Ana sanayi yatırımları tedarik sa-
nayisini tetikliyor”

Otomotiv ana sanayisindeki elek-
trifikasyon yatırımlarının ciddi ölçüde 
artmasının tedarik sanayisini de 
etkilediğini vurgulayan TAYSAD Yö-
netim Kurulu Başkanı Albert Saydam, 
“Elektrikli yatırımlar Türkiye sanayi-
sinde arttıkça, tedarik sanayisinin de 
kendisini bu konuda geliştirmesi ve 
dönüşmesi kaçınılmaz bir gerçek olu-
yor. Bu konuda da yatırımlarımız hız 
kazanıyor. Son üyemiz de SIRO oldu. 
Bilindiği üzere Farasis ile TOGG’un 
ortak girişimi olarak ortaya çıktı ve bu 
otomotiv sanayisindeki dönüşümün 
bir teyidi oldu.

Tedarik sanayii 2022’de 2 milyar dolar 
yatırım yapacak
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BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji
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Zeytinoğlu: Kocaeli sanayini hak ettiği 
konuma taşımak tempomuzu artıracağız

[oda meclisi ►

Yeni yılın ilk Meclis toplantısına ko-
nuşan KSO Yönetim Kurulu Ayhan 
Zeytinoğlu, ay içerisinde vefat 

eden Meclis Üyesi Kadir Decdeli’yi ana-
rak başladığı konuşmasında Türkiye’nin 
en beğenilen CEO’ları arasına giren 
Meclis Üyesi Haluk Kayabaşı’nı tebrik 
etti.

2021 yılındaki temel ekonomik ge-
lişmeleri değerlendiren ve KSO’nun faa-
liyetlerini ayrıntıları ile anlatan Ayhan 
Zeytinoğlu “Kocaeli sanayini hak ettiği 
konuma taşımak için çalışma tempo-
muzu artıracağız.” dedi. 

Ayhan Zeytinoğlu şunları söyledi:

İHRACAT PERFORMANSIMIZ ÇOK 
OLUMLU

“2021 yılı ihracatta rekor artışların 
yaşandığı bir yıl oldu. Aşılamanın yay-
gınlaşması ile birlikte güçlü talep artışı, 
küresel talepte yaşanan hızlı topar-
lanma, küresel ekonomi için arz-talep 
dengesizliklerini de beraberinde getirdi. 
Bu dönemde, lojistik maliyetleri hızla 
yükseldi. 

Ayrıca enerji fiyatları, temel gıda ve 

endüstriyel emtia fiyatlarında da şid-
detli artışlar yaşandı. Türkiye ekonomi-
si ise 2020 yılı ikinci yarısından itibaren 
toparlanmaya başladı.

2021 yılı ilk çeyreğinde, dünya gene-
linde yaşanan daralmaya rağmen  yüz-
de 7,2 büyüme kaydetti. OECD ülkeleri 
arasında ilk çeyrekte en fazla büyüyen 
ülke. İkinci çeyrekte gerçekleşen yüzde 
21,7’lik rekor büyümede de; üretim, 
imalat sanayi ve ihracatın güçlü katkısı 
ile birlikte geçen yılın aynı döneminde 
gerçekleşen çift haneli küçülmenin 
yarattığı baz etkisi etkili oldu. 

Yılın üçüncü çeyreğinde ise salgın 
kısıtlamalarının kaldırılması ve dış tale-
bin verdiği önemli katkıyla yıllık yüzde 
7,4 büyüme kaydedildi. Türkiye’nin 
büyümesine en büyük katkıyı veren 
ihracatta;  gemi hat kısıtlamaları, 
konteyner bulunamama sorunları, çip 
tedarikinde yaşanan sıkıntılar ve emtia 
fiyatlarındaki artışlara rağmen, 2021 
yılında rekorlara koşuldu. 

PARİS İKLİM ANLAŞMASI
Ülkemizin ihracatında son on iki 

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Meclisi, yeni yılın ilk toplantısını 
online olarak gerçekleştirdi. 
KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ile Meclis 
Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’un 
yönetiminde gerçekleşen 
meclis toplantısına üyelerin 
katılımı yoğun oldu. Meclisin 
açılışını gerçekleştiren meclis 
Başkanı Tuğrul, hayatını 
kaybeden Meclis Üyesi Kadir 
Decdeli’yi yad etti, ardından 
Decdeli’nin vefatıyla boşalan 
meclis üyeliğine VİP Giyim San. 
Tic. A.Ş. firması sahibi Halil 
Akbaşoğlu’nun geldiğini açıkladı. 
Konuşmasına Türkiye’nin en 
beğenilen CEO’larından seçilen 
Meclis Üyesi Haluk Kayabaşı’na 
başarılar dileyerek devam eden 
Tuğrul, meclise hitap etmesi 
için sözü KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na bıraktı. 
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aylık döneme baktığımızda on bir tane 
rekor seviyeye ulaşıldığını görüyo-
ruz. İhracatımızdaki bu sıçramada, 
rekabetçi kur ve Çin’deki maliyetlerin 
artmasıyla birlikte, Avrupa Birliği’ne 
olan coğrafi yakınlığımızın avantajları 
etkili oldu. 

Diğer taraftan; iklim değişikliğinin 
etkileri de son yıllarda hem küresel 
ölçekte hem de ülkemizde güçlü bir 
şekilde etkisini gösterdi.  Özellikle bu 

yıl yaz aylarında gerçekleşen orman 
yangınları ve Karadeniz’deki sel ve 
taşkın felaketleri de durumun ciddiye-
tini ortaya koydu. 

Bu nedenle, ülkemiz için bu yılın en 
ümit verici gelişmelerinden biri, Paris 
İklim Anlaşmasının TBMM’de onay-
lanması ve 2053 için iklim nötr olma 
hedefinin kabul edilmesi oldu. Böylece, 
sınırda karbon düzenlemesi gibi yeni 
kriterlere, sektörlerimizin hızla uyum 

sağlamaları, gelecek yılın başlıca ön-
celikleri haline geldi.

SANAYİCİLERİN İHTİYAÇ DUYDUĞU 
KONULAR

Tüm bu gelişmeler devam ederken, 
Oda olarak sanayicilerimizin ihtiyaç 
duyduğu her konuda yerel yönetimler, 
kamu kurum ve kuruluşlarıyla kurdu-
ğumuz işbirlikleri ile projeler geliştir-
meye ve faaliyetler gerçekleştirmeye 

Zeytinoğlu: Kocaeli sanayini hak ettiği 
konuma taşımak tempomuzu artıracağız
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devam ettik.  Önümüzdeki dönemde 
de Kocaeli sanayini hak ettiği konuma 
taşımak noktasında bu desteklerimizi 
sürdürmeye devam edeceğiz. 

Bildiğiniz üzere, Odamızın 2019-
2022 dönemi ana stratejik hedefle-
rimiz;  Sanayi Dönüşümüne Liderlik 
Etmek,  Akıllı İhtisaslaşmış Birimler 
Oluşturmak, Sanayi Kümeleri Oluştur-
mak, Küresel Ticari Gelişmelere Uyum 
Sağlamak ve KSO’nun Ulusal Marka 
Değerini Güçlendirmek idi.

FAALİYETLERİ TEK TEK ANLATTI
2021 yılında bu başlıklar altın-

da faaliyetlerimizi gerçekleştirdik. 
Özetle yıl içerisindeki faaliyetlerimize 
bakarsak; üyemiz sanayi kuruluşlarını 
yakından ilgilendiren güncel konu-
lar, yasal düzenlemeler ve mevzuat 
değişiklikleri ile ilgili bilgiye erişimi 
konusunda;bilgilendirme toplantıla-
rımızı ve eğitimlerimizi sanal ortam-
da sürdürdük. Yıl içerisinde ücretsiz 
53 adet bilgilendirme toplantısı ve 
webinar düzenledik. Ayrıca; Kimya 
ve Sürdürülebilirlik” ve “Dijitalleş-
menin Proses Emniyetine Etkileri” 
konularını 9-10 Şubat tarihinde 
düzenlediğimiz Proses Emniyeti Sanal 
Sempozyumu’nda ele aldık.

MESLEKİ EĞİTİM KONUSU
2021 yılında odaklandığımız konula-

rın başında gelen mesleki eğitim ile ilgi-
li; üyelerimizin ara eleman ihtiyaçlarını 
sağlamak için uygulamaya dönük pro-
jelerimize devam ettik. 81 ilde 81 Okul 
Projesi kapsamında söz sahibi olduğu-
muz İzmit MTAL için Protokol Yürütme 
Kurulu toplantılarını sürdürdük. Meslek 
Liseleri ile sanayinin ihtiyaç duyduğu iş 
gücünün yetiştirilmesi ve her iki taraf 
içinde çalışır modeller kurulması ile 
ilgili işbirliği çalışmaları yürüttük. Bu 
kapsamda Gebze Güzeller OSB Özel 
Meslek Lisesi ile işbirliği çalışmalarımı-
zı başlattık.KOBİ OSB (Tavşancıl Mars-
hall Boya Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi) ve Gölcük Şehit Volkan Kantürk 
Meslek Liseleri ile de bu çalışmalarımı-
zı genişletmeyi planlıyoruz.

PROJELERİ ANLATTI
Cinsiyet Eşitliği Odağında Gelece-

ğin İnsana Yakışır İşleri Yaklaşımının 
Desteklenmesi Hibe Programı’na 
Doğu Marmara Bölgesinde Geleceğin 
Mesleklerine Uyumluluk isimli proje ile 
başvuruda bulunduk. TOBB MEYBEM 
işbirliği ile mesleki yeterlilik ve belge-
lendirme hizmetleri gerçekleştirdik. Bu 
yıl 260 kişiye belge verdik. Mesleki Eği-
tim ve Beceri Geliştirme İşbirliği Pro-

tokolü (MEGİP) kapsamında teorik ve 
pratik eğitimlerin bir arada uygulana-
bildiği mesleki eğitim kursları açıyoruz. 
2021 yılında bu kapsamda 3597 kişiye 
çeşitli meslek kollarında İŞKUR ve 
Milli Eğitim işbirliğinde kurslar açıldı. 
USTAM Projesi ve KOSODES - Kocaeli 
Sosyal Destek Merkezi Projesi’ndeki 
ortaklıklarımız çerçevesinde üzerimize 
düşen görevleri yerine getirdik.

ENERJİ VERİMLİLİĞİ VE İHRACAT 
DESTEK BİRİMİ 

İkinci odaklandığımız konu olan 
Enerji Verimliliği ile ilgili; yıl içerisin-
de eğitim faaliyetlerini sürdürdük. 
Yaygınlaştırma seminerini gerçekleşti-
rerek projeyi nihayetlendirdik. İhracat 
Destek Birimi ile; ilimiz ihracat miktarı-
nın arttırılması ve mevcut ihracatçıla-
rın bilgilendirilmesi amacı ile bilgilen-
dirme günleri ve eğitimler düzenledik.  

Ayrıca ABİGEM işbirliği ile İhracat 
Destek Kampı organize ederek, firma-
ların ihracatta var olan başarılarının 
arttırılmasına ve ihracatçı olmayan 
firmaların ihracata başlamalarına 
destek olduk.

ÜNİVERSİTE-SANAYİ-KAMU
Diğer taraftan; Sanayiye Uzman 

Projesi kapsamında sanayi işletmeleri 
ile emekli mühendisleri eşleştirmek 
ve mühendislerin kısmi zamanlı teknik 
danışmanlık yapmasını sağlamak 
amacı ile bir eşleştirme platformu 
kurduk. 2021 yılında Uzman Havuzu-
nun önemli bir bölümünü oluşturarak 
işletme taleplerini almaya başladık.  

Üniversite-sanayi-kamu işbirliğine 
yönelik çalışmalarımız 2021 yılında da 
devam etti. Bu doğrultuda;  üyelerimi-
zin laboratuvar altyapıları ve kabili-
yetleri konularında bilgi sahibi olma-
ları için etkinlikler, Ar-Ge destekleri 
konusunda üyelerimizin farkındalığını 
arttırabilmek için online seminerler 
düzenledik.

SANTEK DIGITAL FUARI
Bu yıl yedincisini düzenlediğimiz 

Sanayi ve Teknoloji Fuarı’nı 8-10 Aralık 
tarihlerinde SANTEK Dijital adı ile 
sanal olarak gerçekleştirdik. 90 sanayi 
kuruluşu, 60 Teknopark firmasının 
yanı sıra kurum-kuruluş ve STK’larla 
birlikte toplamda 167 katılımcı ile 
düzenledik. Global piyasa altyapısı ile 
daha güçlü erişim ve etkileşim olanak-
larıylagerçekleştirdiğimiz fuarımıza 15 
binin üzerinde ziyaret yapıldı.

SAVUNMA SANAYİ İL BULUŞMASI
2021 yılında firmalarımızın savun-

ma sanayi pazarına açılmasını sağla-
ma hedefiyle ikili iş görüşmelerimize 
ve saha ziyaretlerimize devam ettik. 
8-9 Aralık tarihlerinde SANTEK Dijital 
Fuarı ile eş zamanlı olarak organize 
ettiğimiz “Savunma Sanayi Kocae-
li Buluşması”nda Savunma Sanayi 
Başkanlığı, Deniz Kuvvetleri Komutan-
lığı, ASELSAN, ROKETSAN, HAVELSAN, 
Makina ve Kimya Endüstrisi Kurumu, 
TUSAŞ, STM, İŞBİR Elektrik ve FNSS yer 
aldı. 200’ün üzerinde ikili iş görüşmesi 
yapıldı. Savunma Sanayi Başkanlığı ve 
vakıf şirketlerinin katılımı ile potansi-
yel tedarikçi firmaların kabiliyetlerini 
yerine görmek amacı ile 44 adet saha 
ziyareti gerçekleştirdik.

ONLİNE PLATFORMDA SÜRDÜRDÜK
Firmalarımızın ihracatını arttır-

mak ve yeni pazarlarla tanışmalarını 
sağlamak için düzenlediğimiz yurt dışı 
ziyaretlerimize pandemi nedeni ile ara 
verdik. Ülke tanıtım toplantılarımız 
ve gelenekselleşen Match4Industry 
Etkinliğimizi ise online platformlar-
da sürdürdük. ABİGEM işbirliğinde 
organize ettiğimiz Match4Industry ikili 
iş görüşmeleri etkinliğini 8-9 Aralık 
tarihinde online olarak yaptık. SAN-
TEK Dijital Fuarı ile eş zamanlı olarak 
düzenlediğimiz etkinliğe 200 katılımcı 
iştirak etti ve 205 iş görüşmesi yapıldı.

VİZYONER KONUKLARIMIZ…
2021 yılında da güçlü kamuoyu 

oluşturma çalışmalarımıza devam 
ederek üyelerimizin sorunlarını ilgili 
merciler nezdinde paylaştık ve önemli 
bir kısmının çözülmesine yönelik me-
safeler kat ettik. 99 konuda oluşturdu-
ğumuz Oda görüşlerimizi ilgili bürok-
rat, kurum ve kuruluşla paylaştık. Bu 
görüşlerimizi sistematik bir yaklaşımla 
da takip ediyoruz. Ayrıca 2021 yılında 
vizyoner konuklarımızı fiziki ya da 
sanal ortamda sanayicilerimizle bir 
araya getirmeye devam ettik.Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Cumhurbaşka-
nı Sn. Ersin Tatar, Piri Reis Üniversitesi 
Rektörü Sn. Prof. Dr. Oral Erdoğan, İSU 
Genel Müdürü Sn. Ali Sağlık, System-
capital.com Yönetim Kurulu Başkanı 
Sn. Süreyya Ciliv, Aselsan Yönetim 
Kurulu Başkanı Sn. Prof. Dr. Haluk 
Görgün, İstanbul Bilgi Üniversitesi 
Dünya Ticaret Örgütü Kürsüsü Profe-
sörü Sn. Dr. Pınar Artıran, TOGG CEO’su 
Sn. Mehmet Gürcan Karakaş,  Dünya 
Gazetesi Teknoloji Yazarı Sn. Ussal 
Şahbaz, Trendyol Grubu Kurumsal 
İşler Başkanı ve İcra Kurulu Üyesi Sn. 
Ozan Acar, Dünya Gazetesi Yönetim 
Kurulu Başkanı Sn. Hakan Güldağ ve 
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Ekonomist Ali Ağaoğlu, Dışişleri Bakan 
Yardımcısı ve AB Başkanı Büyükelçi 
Faruk Kaymakçı, AB Türkiye Delegas-
yonu Başkanı Sn. Büyükelçi Nikolaus 
Meyer-Landrut, Avrupa Birliği Baş-
kanlığı Mali İşbirliği ve Proje Uygulama 
Genel Müdürü Sn. Bülent Özcan.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Ba-
kan Yardımcısı Sn. Mehmet Fatih Kacır, 
Sürdürülebilir Ekonomi ve Finans 
Araştırmaları Derneği Direktörü Sayın 
Bensu Özenç, TÜSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Sn. Simone Kaslowski, İKV 
Başkan Yardımcısı Sn. Prof. Dr. Haluk 
Kabaalioğlu, TOBB Ticaret Merkezleri 
Genel Müdürü ve Türk Ticaret Merkezi 
Direktörü Sn. Noyan Ciritoğlu, Kocaeli 
Valisi Sn. Seddar Yavuz, Kocaeli Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Sn. Dr. Tahir 
Büyükakın,  TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanı Sn. Rifat Hisarcıklıoğlu,  TÜBİ-
TAK-TÜSSİDE Teknoloji Stratejiler ve 
Dijital İş Modelleri Odak Alan Lideri Sn. 
Sertaç Yerlikaya, TEPAV Kurucu Direk-
törü Sn. Güven Sak, TÜBİTAK Marmara 
Araştırma Merkezi Başkanı Sn. Prof. 
Dr. Ahmet Yozgatlıgil, İTÜ Meteoroloji 
Mühendisliği Öğretim Üyesi Sn. Prof. 
Dr. Mikdat Kadıoğlu,   Savunma Sanayi 
Başkanı Sn. Prof. Dr. İsmail Demir, Bor-
sa İstanbul Genel Müdürü Sn. Korkmaz 
Ergun, Ticaret Bakanı Sn. Mehmet Muş 
gibi önemli konukları ağırladık.

ÖDÜL TÖRENİ VE YATIRIM PROJELERİ
Diğer taraftan yıl içerisinde iki ödül 

organizasyonumuz olan; 27. Şaha-

bettin Bilgisu Çevre Ödülleri ve 14. 
Çizgiüstü Sektörel Performans Ödül 
törenlerini pandemi koşullarında hibrit 
olarak gerçekleştirdik. Şahabettin Bil-
gisu Çevre ödüllerinde 6 firmamız ve 
Sektörel Performans ödüllerinde ise 
24 firmamız ödül almaya hak kazandı.  
2021 yılında Odamız yatırım projeleri 
de devam etti.  Hizmet kalitemizi daha 
da artırabilmek ve çeşitlendirebilmek 
için gereken fiziki altyapımızı güçlen-
dirmek amacıyla; Oda hizmet kampü-
sümüz içinde yer alan yeni Oda binası-
nın inşaat çalışmalarını sürdürdük.

SOSYAL SORUMLULUK PROJELERİ
2021 yılında da kurumsal sosyal 

sorumluluk ve topluma yönelik çalış-
malarımız devam etti. KSO Oda Orkes-
trasıyla “Yaza Veda” ve “Atatürk’ün 
Sevdiği Şarkılar” başlıklı iki adet 
hibrit konser düzenledik. Odamızın en 
önemli sosyal sorumluluk projesi olan 
BİZİMKÖY Engelliler Üretim Merkezi’ne 
destek olmaya devam ettik. AB-Bilgi 
Merkezi, EuroDesk Temas Noktası 
marifetiyle toplumun her kesiminde 
AB farkındalığını oluşturmak için böl-
gesel etkinlikler düzenledik. (Avrupa 
Birliği ve Türkiye’de Su Farkındalığı ve 
Verimliliği Paneli, Sanayinin Geleceği 
AB Yeşil Mutabakatı, 5. Bisiklet ile 
Körfez Geçişi, AB Türkiye Gençlik İklim 
Forumu, Kadın Hakları Paneli)

432  MESLEK KOMİTESİ TOPLANTISI
Yıl içerisinde Meslek Komiteleri-

miz online platformlarda aktif olarak 
çalışmaya devam ettiler. Bu dönem-
de, Meslek Komiteleri toplantılarının 
sayıları ve katılım oranları arttı.  36 
Meslek Komitesinde toplam 432 
toplantı yapıldı. Nisan ayında, meslek 
komitesi müşterek toplantımızı; 76 
komite üyemizin ve Dünya Gazetesi 
Teknoloji Yazarı Sn. Ussal Şahbaz 
ve Trendyol Grubu Kurumsal  İşler 
Başkanı ve İcra Kurulu Üyesi Sn. Ozan 
Acar’ın katılımı ile gerçekleştirdik. 
Kasım ayındaki toplantımızı ise 64 
komite üyemizin ve İTÜ Meteoroloji 
Mühendisliği Öğretim Üyesi Sn. Prof. 
Dr. Mikdat Kadıoğlu’nun katılımı ile 
gerçekleştirdik. 

DENETİMİ BAŞARIYLA TAMAMLADIK
Tüm bu çalışmalarımız devam 

ederken, müşteri memnuniyetini 
en üst düzeyde sağlamak amacı ile 
Odamızda uygulanan kalite, çevre 
ve müşteri memnuniyet yönetim 
sistemlerini ve TOBB akreditas-
yon sistemini sürekli geliştirdik ve 
yaygınlaştırdık. TOBB Akreditasyon 
Sistemi kapsamında 13 başlıkta 
geçirilen denetimi başarı ile tamam-
ladık. Denetim sonucunda puanımızı 
yükselterek “A Sınıfı-Mükemmel Oda” 
kategorimizi koruduk. Faaliyetlerimi-
zin gerçekleşmesinde katkısı olan siz 
değerli Meclis Üyelerimize, Meslek 
Komitelerimize, İhtisas Komisyonları-
mıza, üyelerimize, paydaşlarımıza ve 
çalışanlarımıza teşekkür ederiz. 
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KSO Meclisi’nin konuk konuş-
macısı TOBB Uyum Arabulu-
culuk ve Çözüm Merkezi Genel 

Müdürü Dr. Onur Yüksel sanayicilere 
Merkez’in faaliyetleri hakkında bilgi 
verdi. 

TOBB Uyum Arabuluculuk ve 
Çözüm Merkezi olarak ticari uyuş-
mazlıkların çözümünde, işçi-işveren 
uyuşmazlıklarının çözümünde ve tü-
ketici uyuşmazlıklarının çözümünde 
tüm üyelere hizmet vermek için ku-
rulduklarını anlatan Dr. Onur Yüksel 
illere ve odalara bu sistemin aynısını 
kurmak için de çalışmalara başla-
dıklarını ifade ederek “Arabuluculuk 
nedir, neden bizim arabuluculuğa 
ihtiyacımız var?’ bundan bahsetmek 
istiyorum.” diyerek sistem hakkında 
şunları söyledi:

Arabuluculuk gönüllü bir süreçtir 
Aslında arabuluculuk tamamen 

başlı başına gönüllü bir süreçtir. 
Gönüllü bir süreçte iş dünyamızın 
tüm ticari, işçi-işveren sorunlarını, 
tüketici sorunlarını kendi müzakere-

lerini kendileri yaparak ve ortaya bir 
mahkeme kararı çıkararak gerçek-
leştirdiği bir süreç olarak karşımıza 
çıkıyor. Tüm dünyada 1950’li yıllarda 
modern anlamıyla gelişmiş ve bizim 
de gündemimize yeni bir şekilde 
girmiştir. 

2013 yılından beri Türkiye’de 
kullanmaya başladık arabuluculuğu. 
Gerçekten mahkemelerin yükünü 
hafifletiyor, birazdan da avantajla-
rından bahsedeceğim. Mahkemeye 
yönelik yargıya yönelik çok güzel 
bir alternatif.  Biliyorsunuz yargıya 
gittiğinizde hukuk tamamen hak 
temellidir ama arabuluculuk menfaat 
temelli bir süreçtir. Dolayısıyla hak 
yerine insanlar, iş insanları bunun 
müzakerelerini yapıp kendi menfaat-
leri doğrultusunda karar veriyorlar. 
En güzel tarafı 3. bir kişi sizin adınıza 
karar vermiyor. 

Arabuluculuk süreci nasıl gelişiyor? 
TOBB Uyum olarak ilk önce çok 

ciddi bir hazırlık yapıyoruz bize bir 
arabuluculuk uyuşmazlık dosyası 

geldiğinde. Özel görüşmeler yapı-
yoruz, bu sırada taraflardan bilgi 
topluyoruz. Bu bilgiler ışında plan-
lama yapıyoruz. Planlamalardan 
sonrada müzakerelerimiz başlıyor. 
Aslında bunu yapmamızın sebebi 
TOBB olarak bu işin doğasına uygun 
planlı ve kurumsal bir şekilde bu işi 
götürebilmek. 

Biliyorsunuz sizlerde karşılaşmış-
sınızdır sahada hakkıyla yapılmayan 
binlerce arabuluculuk var. Ve şu anda 
Adalet Bakanlığı binlerce şirketimize 
ve işçimize inceleme soruşturması 
açtı. Dolayısıyla usulüne uygun yapıl-
madığı için doğasına uygun yapılma-
dığı için hem şirketlerimiz çok büyük 
ceza alacaklar hem de arabulucula-
rımız sicilden atılacaklar ve bir daha 
arabuluculuk yapamayacaklar. 

Arabuluculuk nedir?
Arabulucu Türkiye’de hukuk 

fakültesi  mezunu 5 yıllık kıdeme 
sahip olan ve Arabuluculuk daire 
başkanlığının siciline kayıtlı olan 
kişidir. Yani bir sınava giriyorlar ve bu 
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sınavla beraber arabulucu olabili-
yorlar. Hukuk fakültesi mezunları. 
Fakat biliyorsunuz ki tüm dünyada 
arabuluculuk diğer mesleklere de 
açık. Sadece ve sadece Türkiye’de 
hukukçular yapabiliyor. Ama tüm 
dünyada iş insanları, tacirler, psiko-
loglar, işletmeciler her meslekten bu 
işin gerçekten eğitimin almış herkes 
arabulucu olabiliyor. 

İş dünyası uyuşmazlıklarında 
arabuluculuk neden önemli?

En önemli noktalarından bir ta-
nesi iş dünyamız için gizlilik. Biliyor-
sunuz mahkemeye gittiğiniz anda 
bütün bilgileriniz, belgeleriniz ifşa 
oluyor. Ama arabuluculuğu seçtiniz 
de kanunen de korunmuş bir vaziyet-
te gizli bir süreç işliyor. En başından 
en sonuna kadar tüm bilgileriniz, 
belgeleriniz saklanıyor ve biz TOBB 
olarak da bilgi belgelerinizin saklan-
ması konusunda gizlilik konusunda 
sizlere garanti veriyoruz bu da çok 
önemli bir nokta.

Süreler çok kısa, 1-2 hafta da çok 
ciddi uyuşmazlıklarınızı çözebiliyo-
ruz. Daha ekonomik. Yani avukat pa-
rasından faizlerden harcırahlardan 
daha birçok şeye kadar mahkemeye 
gittiğinizde yıllarca cebinizden para 
çıkıyor. Ama arabuluculuğu seçtiği-
nizde sadece bakanlığın belirlemiş 
olduğu standart tarife üzerinden 
çok cüzi miktarlarla uyuşmazlığınızı 
giderebiliyorsunuz. Bence iş insan-
larımız için en önemli noktası kendi 
müzakerelerini kendileri yapıyor ve 
ortaya çıkardıkları çözümler mah-
keme kararı niteliğinde yani ilam 
niteliğinde oluyor. Yani en güzel ta-
rafı üçüncü bir kişi sizin adınıza karar 
vermiyor. Kendi kararlarınızı kendi-
niz almış oluyorsunuz ve mahkeme 
kararı niteliğinde bir belgeniz oluyor. 
Bu da arabuluculuğun en güzel tarafı. 
İş dünyamız için de en güzel tarafı. 
Bizde böyle anlattıkça ve iş insanla-
rımız da bu konu için efor harcadıkça 
ticari uyuşmazlıklarda çözüm dosya-
larımızda hızla artmaya başladı. 

Önce arabuluculuk şartı geldi
Biliyorsunuz Türkiye’de dava 

şartı oldu bazı uyuşmazlıklar. Ticari 
uyuşmazlıklarda birçok nokta dava 
şartı. Yani ilk mahkemeye gittiğinizde 
dava açamıyorsunuz arabuluculuğu 
denemek zorundasınız. Bu noktada 
bizler TOBB Uyum olarak da odalar 
ve borsalarda kurduğumuz merkez-
lerde dava şartı dosyaları çözmeye 
başladık

 İşçi-işveren noktasında da dava 
şartı dosyalarımız geliyor. Burada 
en önemli nokta iş insanlarımız için 
burada çözdüğümüz herhangi bir 
işçi-işveren uyuşmazlığı tekrar size 
dava olarak açılamıyor. İşverenle-
rimiz işçi çıkarırken arabuluculuğu 
tercih ederlerse arabulucuların aldık-
ları karar nihai karar oluyor ve işçiler 
tekrar şirketlerine dava açamıyorlar. 
Bunu noktada şunu belirtmek isterim 
işçilerinizi işten çıkarken arabulu-
culuğu seçtiğiniz zaman bu süreç 
kurumsal ve usulüne uygun yapıl-
mayınca ki bunu işverenler olarak siz 
bilemezsiniz arabulucu bilir, Adalet 
Bakanlığı tarafından ileride soruştur-
ma alabilirsiniz.

O yüzden odalarımızda açtığımız 
merkezlerde ya da kurumsal yerlerde 
bu işin yapılması daha uygun ola-
cak. Çünkü usulüne uygun ve doğası 
gereği her türlü noktayı biz düşünü-
yoruz ve şirketlerimize tekrar sorun 
olmayacak ve dava açılmayacak 
şekilde bu süreçleri yönetiyoruz. 

İşçi işveren uyuşmazlıklarında 
da şu anda bakanlığın belirlediği bir 
tarife var. Eğer burada 600 lira ise 
saati 400 liraya 300 liraya yapan 
arabulucular var. Şu an binlerce kişi 
ve şirketimiz soruşturma aşama-
sında. Dolayısıyla doğası gereği ne 
gerekiyorsa bu işlerin öyle yapılması 
gerekiyor. 

Tüketici uyuşmazlıkları da hayatı-
mıza girdi artık. Tüketici uyuşmazlık-
larında da şirketlerimize iş insanları-
mıza odalarımıza hizmet veriyoruz. 

Ortaklığın giderilmesi uyuşmaz-
lıkları artık gündemimize girdi pan-
demiyle beraber. Bu konuda da çok 
dosya açmaya başladık. Dolayısıyla 
sizlerinde böyle uyuşmazlıkları varsa 
bu merkezlerde çözebiliriz.

 Kira uyuşmazlıkları yine pande-
miyle beraber gündemimize girdi. 

Türkiye’de 2013’ten beri 2 milyon 
467 bin 922 dosya arabuluculuğa 
konu olmuş. İnanılmaz bir rakam. Ve 
çok iyi gidiyor. 2013’ten beri 700 bine 
yakın dosya yüzde 98 anlaşmayla 
bitmiş. Dolayısıyla iş insanlarımız bu 
işi bir görev bilinciyle mahkemeye 
gitmeden arabuluculukla çözmek 
istedikçe büyük olasılıkla ortaya 
anlaşma çıkıyor ve mahkeme kararı 
niteliğindeki belgelerini alıp ticari 
işlerine devam ediyorlar. 

Ticari uyuşmazlıklarda da yüzde 
53 başarı oranı var dava şartında. 
Yüzde 59 işçi-işveren uyuşmazlıkla-
rında başarı var. 

Tüketici uyuşmazlıklarında haya-

tımıza yeni girdi ama onda da yüzde 
54’lük başarı oranı var. Toplamda da 
2,5 milyona yakın dosya arabulucu-
luğa konu oldu. Böylelikle mahkeme-
lerin yükü de hafifliyor. Türkiye’de 
her yıl 550 bin tane ticari uyuşmazlık 
mahkemelere konu oluyor. Dolayısıy-
la inanılmaz bir rakam. Burada eko-
nomiye de ciddi bir sıkıntı. Ne kadar 
çok ticari uyuşmazlık arabuluculukla 
çözülürse gelecek için o kadar iyi olur 
diyen düşünüyoruz.

Ticari sözleşmelerde arabulucu-
luğun tanımlanması aslında bizim en 
sık karşılaştığımız nokta. İş insanla-
rımız, şirketlerimiz sözleşmelerin iyi 
hazırlanmamasından dolayı muzda-
ripler. Dolayısıyla çok ciddi bir söz-
leşme analizinin yapılması lazım. Biz 
de TOBB Uyum olarak şirketlerimize 
bu danışmanlığı da veriyoruz.  Mev-
cut sözleşmelerin incelenmesi ve 
ileriye dönük sözleşmelerin herhangi 
bir uyuşmazlığın çıkmaması için nasıl 
düzenlenebilir ona bakıyoruz.

En sık karşılaştığımız noktalardan 
bir tanesi de sözleşmelerde uyuş-
mazlık çözümü için hüküm eksikliği. 
Dolayısıyla burada herhangi bir 
sözleşme hazırlarken burada ileride 
çıkabilecek uyuşmazlıklarda şu mah-
keme yetkilidir yerine arabuluculukla 
çözülecektir, çözülemezse tahkim ya 
da diğer alternatif uyuşmazlık yön-
temleri denecektir, denilebilir. 

Burada örnek bir madde var. 
Burada TOBB Uyum Arabuluculuk 
Kuralları geçerlidir. Yani ileride 
çıkabilecek herhangi bir uyuşmazlık 
noktasında TOBB Uyum Kuralları ve 
TOBB Uyum arabulucusu tarafından 
problemler çözülebilir’ denilebilir. 
Bu maddeler sözleşmeler için çok 
önemli. 

TOBB Uyum Merkezi olarak neler 
yapıyoruz?

TOBB Uyum’un kuruluş amacını 
sunumumun başında da söyledim; 
TOBB’un girişimleriyle kurulduk, ulu-
sal ve uluslar arası hizmet vermek 
için kurulduk. Şu anda 55 tane ticaret 
ve sanayi odamıza ulaştık 55 ticaret 
ve sanayi odamızda hem kurulduk 
hem kurulma aşaması devam ediyor. 
İleriye dönük hem ulusal uyuşmaz-
lıklarda hem uluslararası uyuşmaz-
lıklarda hizmet vermek için çalışıyo-
ruz. Şu anda yeni bir yasa bekliyoruz, 
1-2 ay içerisinde çıkacak. Bu yasa ile 
beraber Türkiye’deki tüm dava şartı 
dosyaları akredite olan merkezlere 
gelecek. Yani bu ticaret ve sanayi 
odalarında açtığımız merkezler, 
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akredite merkez olacak ve buralarda 
inanılmaz bir iş yükü olacak.  Mese-
la Kocaeli Sanayi Odamızda kurduk 
biliyorsunuz. Kocaeli bölgesinde 
açılan tüm dava şartı dosyalarımız 
bu merkezimize gelecek ve inanılmaz 
bir iş sirkülasyonu olacak. Ve kurum-
sal yaptığımız için de üyelerimize çok 
ciddi bir hizmet sağlamış olacağız. 
TOBB Uyum ile biz çok iyi bir ekip 
çalışması yapıyoruz. En önemlisi 
profesyonel bir iş yapıyoruz. Kendi iç 
denetimimiz var.ve yeni yasayla be-
raber bakanlığın denetimine de tabi 
olacağız. Dolayısıyla arabuluculuğun 
doğası gereği her şeyi yapmış olaca-
ğız. Şirketlerimize gizlilik içerisinde 
çok ciddi imkanlar sunuyoruz ki bize 
güvensinler ve ticari uyuşmazlıklarını 
bizle beraber çözsünler diye. 

TOBB Uyum’un sağladığı hizmet-
lerden bahsedersek arabuluculuk 
ana konumuz. Tarafları fiziki olarak 
bir arada buluşturamıyorsak çevi-
rimiçi arabuluculuk yapıyoruz. Bir 
tane arabuluculuk yönetim yazı-
lımımız var. Bu yazılımda entegre 
olarak video konferans sistemi de 
var. Arabuluculukları dilenirse video 
konferans sistemiyle de yapabiliyo-
ruz. Ve karşılıklı imza ile ilam niteli-
ğinde mahkeme kararı hemen anında 
alabiliyoruz. 

Şirketlerimize müzakere hizmeti 
verebiliyoruz. Herhangi bir sözleş-
melerinde veya yurt içi yurt dışında  

bir şirketle müzakerelerinde profes-
yonel bir şekilde müzakere hizmeti 
sağlıyoruz. 

Danışmanlık hizmetlerimiz var. 
Hem sözleşmelerde hem de iç ya da 
dış uyuşmazlıklarda danışmanlık 
hizmeti verebiliyoruz.

Eğitimlerimiz var, tüm Türkiye’de 
odalarımızda eğitimlere de başlıyo-
ruz. Ankara’da uzun süredir eğitim 
veriyoruz zaten. Müzakere, liderlik, 
temel tahkim eğitimleri gibi birçok 
eğitimimiz var. önümüzdeki ay itiba-
riyle bu eğitimlere odalarımızda da 
başlıyoruz. 

Tahkim hizmetimiz de var. TOBB 
Tahkim ile beraber ki biliyorsunuz 
TOBB Tahkim 1991 yılında kuruldu. 
Eğer arabuluculukla çözemediğiniz 
sorunlarınız var ise o sorunu tahkim 
alıp tahkimle nihai karara ulaştırabi-
liyoruz. Böylelikle bir ticari uyuşmaz-
lığınızda, işçi işveren uyuşmazlığınız 
en geç 5 hafta içersinde nihai karara 
ulaştırılabiliyor. Dolayısıyla çok ciddi 
bir sistem kurduk. Bu sistemi de 
odalarımız ve borsalarımızdaki mer-
kezlerimizde paylaşıyoruz, güç birliği 
ile tamamen üyelerimize hizmet 
amacıyla birlikte yürüyoruz. 

Ücret noktasında da tamamen ve 
tamamen bakanlığın belirlemiş oldu-
ğu standart tarifelere uyuyoruz, ne 
fazlasını ne azını alıyoruz. Dediğim 
gibi sahada azıyla çalışan birçok ara-
bulucu var ama çok sıkıntılı durumlar 

onları bekliyor. 
55 tane odamıza ulaştık, 31 ticaret 

sanayi odamız ile protokol imzaladık, 
24 ile imzalamak üzereyiz. Türkiye 
genelinde yaklaşık 400 tane arabulu-
cuya ulaştık. Yani sistemimizde 400 
tane arabulucumuz var. Her meslek-
ten her uzmanlıktan arabulucumuz 
var. Çok ciddi bir alt yapı oluştu. Bu 
noktada da yine üyelerimize hazır bir 
vaziyette çalışmalara başlıyoruz. 

Son olarak Singapur 
Konvansiyonu’ndan bahsedip sunu-
mumuz bitireceğim. 

Singapur Arabuluculuk Konvan-
siyonu, uluslararası ticari uyuşmaz-
lıkların çözümü için Türkiye’nin dahil 
olduğu bir konvansiyon. Bu konvan-
siyona 54 ülke kurucu olarak dahil 
oldu. Uluslar arası tüm uyuşmazlık-
lar Ankara ve İstanbul’da bizler tara-
fından çözülecek. En güzel tarafı da 
örneğin bir Amerikalı şirket aile Türk 
şirketin uyuşmazlığı var Ankara’da 
yaptık tüm arabuluculuğu, bizim bu-
rada aldığımız tüm kararlar Amerika 
Kanunları gereğince mahkeme kararı 
niteliğinde oluyor. Türkiye inanılmaz 
bir sürecin içerisinde girdi. Bakanlığı-
mız ve TOBB olarak çok ciddi çalış-
malarla Singapur Konvansiyonu’na 
da dahil olduk. Sizlerin de uluslar 
arası uyuşmazlığı olduğunda hiç-
bir yere gitmeden Ankara ya da 
İstanbul’da çözüp, o ülkelerde geçerli 
mahkeme kararı niteliğindeki kararı 

[oda meclisi ►
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Nurcan Babalık: Kocaeli ‘Sanayiye Kadın Eli’ 
Projesinde Türkiye’nin ikinci pilot ili oldu... 

Kocaeli Kadın Girişimciler İcra 
Kurulu Başkanı Nurcan Babalık 
Meclis toplantısında yaptığı ko-

nuşmada başlattıkları  “Sanayide Ka-
dın Eli” projesi hakkında bilgi verdi.

TOBB’un Türkiye genelinde baş-
latmış olduğu bu projenin ikinci pilot 
ili  olarak Kocaeli’nin seçildiğini anla-
tan Nurcan Babalık şöyle konuştu:

“Esasında bu proje  Türkiye sana-
yisinin yüzde 40-41’ini elinde  bulun-
duran Kocaeli için önemli bir proje ve 
bu aynı zamanda Türkiye için de Ko-
caeli için de bir örneklem oluşturabi-
lecek. 

Bir pilot il olarak nasıl bir yol ha-
ritası oluşturulabilir? Sanayide kadın 
nasıl konumlandırılabilir ve istihdam 
edilebilir ve istihdama katılabilir? Bu 
anlamda ciddi bir örneklem oluştu-
racağına inanıyoruz ve bunun için de 
ilimizde önemli bir katkı sağlaması 
için siz sanayicilerimizden destek  
rica ediyorum. 

Projenin amacı  kadınların sana-
yide istihdama katılımını arttırmak 
ve sanayide rol model olan kadın-
ların sayısının arttırılarak sanayinin 
nitelikli istihdam ihtiyacının karşı-
lanmasına katkı sağlamak, esasında 
projenin ana amaçlarından bir tanesi 
bu.  

Hedef kitlelerin içerisinde de 
eğitim almış ancak istihdama katı-
lamamış ve çalışmaya istekli kadın-
lar, meslek liselerimiz, lise mezunu 
olan  gençlerimiz ve aynı zamanda 
şu anda eğitimi  devam eden üniver-
sitedeki  kızlarımız ve  kadınlarımız.
Bu konuda biz çeşitli çalışmalar baş-
latmış bulunmaktayız. 

Tabii proje çok yeni,  yaklaşık 
bir hafta oldu ve bu süre içerisinde 
projenin bir takvimini hazırlıyoruz 
ve  projenin bir yol haritasını oluş-
turmaya çalışıyoruz. Buradaki ama-
cımız bölgenin ihtiyaçlarına göre bir 
yol haritası içerisinde  eğitim  konu-
larının başlıklarını belirmek, eğitim  
kurumları ile birlikte bir eğitim takvi-
mi oluşturabilmek ve ilgili  kurumlar 
ile protokoller hazırlamayı hedefli-
yoruz. 

Tabii ki bu projenin ana partner-
leri içerisinde sanayicilerimiz geli-
yor. Bunun için de sanayicilerimiz ile 
ihtiyaç analizleri yaparak,  istihdam 
alanlarının belirlenmesini sağlaya-
cağız. Bunun için sizlere çok yakın bir 
zamanda ki bunu 1-2 hafta içerisinde 
anket göndererek, sizlerden istih-
dam alanlarınızı ve hangi alanlarda 
kadınları kullanmak istediğinizi ve  
buradaki niteliklerinin neler olması  

gerektiği konusunda bilgilendirme-
ler talep edeceğiz. 

Bu doğrultuda da mesleki eğitim 
kaynaklarımızı eşleştirerek  bu eği-
timlerin hızlı bir şekilde alınmasını 
ve  alınan eğitimler  sonrasında da 
sizlerle buluşturulmasını sağlamayı 
hedefliyoruz. 

Tabii ki beyaz yakalıların içeri-
sinde mavi yaka ihtiyaçlarınızın da 
olacağını varsayıyoruz. Bunun için 
de  yerel yöneticiler ile görüşme-
ler yaparak, mahallelerde iş arayan  
nitelikli kadınlarımızın da eğitimler 
alarak sanayide istihdama katılma-
sını  sağlamayı  hedefliyoruz. Bunun 
için de fabrika ziyaretleri ve hedef 
kitlelerle sanayicilerimizi buluştu-
racağımız platformlar oluşturmayı 
hedefliyoruz.

Bu konuda desteklerinizi özel-
likle rica ediyorum. Eğer bizlere bu 
konuda destek sağlarsanız bizler 
de ülkemizin bu kadar zorlu bir dö-
nemden geçtiği bu zaman diliminde 
kadınlarımızın da sanayide rol alma-
sına ve destek olmasına hep beraber 
el vermiş  oluruz diye düşünüyorum. 
Zaman ayırdığınız için hepinize çok 
teşekkür ediyorum. Başkanım söz 
hakkı verdiğiniz için  sizlere de çok 
teşekkür ederim.”
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[tobb ►

Kocaeli’nin ‘en hızlıları’ belli oldu

Ticaret Bakanı Mehmet Muş’un da katılımı ile gerçek-
leşen TOBB Türkiye 100 Ödül Töreni’nde 100 şirkete 
ödülleri verildi. Türkiye’nin en hızlı büyüyen 100 

şirketi arasında Kocaeli’den ise 4 firma yer aldı. ‘En hızlı 
büyüyen’ KSO üyesi firmalar ;ICM Makina, Architecht  Bili-
şim Sistemleri, Mekas Kablo ile Olmetsan Metal oldu. KSO 
Başkanı ve TOBB Başkan Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu tüm 
‘en hızlı’ları tebrik ettiğini söyledi.

- Bakan Muş: Şirketlerimizin başarısı, Türkiye’nin 
başarısıdır

TOBB Türkiye’nin En Hızlı Büyüyen 100 Şirketi Ödül 
Töreni’ne katılarak,büyüme performansıyla fark yaratan 
100 şirketin ödüllendirildiğini beilrten Ticaret Bakanı Meh-
met Muş; “Sektörlerinde öncü hale gelerek ödül almaya 
hak kazanan firmalarımızı tebrik ediyorum.” dedi. Bakan 
Muş; “Şirketlerimizin başarısı, Türkiye’nin başarısıdır.” 
dedi. Bakan Muş şunları söyledi:

“Bir ülkede girişimci sayısı ve buna bağlı olarak kurulan 
şirket sayısı arttıkça, ekonomik büyüme de ivme kazan-

maktadır. Girişimci, mevcutla yetinmeyen, ufku geniş olan, 
toplumun ihtiyaç ve önceliklerini sezebilen, koşulları iyi 
okuyan, en yükseği hedefleyen ve aynı zamanda ileriyi 
görebilen kişidir. Bugün burada ödül almaya hak kazanan, 
ülkemizin en hızlı büyüyen 100 şirketi, girişimciliğin ve 

sağlıklı rekabetin önemini kavramış; yeni fikirleri hayata 
geçirmiş ve sektöründe öncü hale gelmiş oyunculardır. 

Biz başta bu 100 şirket olmak üzere tüm şirketlerimizi 
ve markalarımızı milli servetimiz olarak görüyoruz. Bu 
şirketler büyüdükçe ekonomimiz büyüyecek, ekonomimiz 
büyüdükçe ülkemiz dünya ekonomisi içerisinde daha üst 
sıralara tırmanmış olacaktır. Ticaret Bakanlığı olarak her 
bir girişimcimize Ya bir yol açacağız, ya bir yol bulacağız 
ya da yol göstereceğiz. Türkiye’nin geleceği aydınlıktır. Biz 
felaket senaryoları yazanlara prim vermiyoruz. 

Türkiye’nin potansiyeline güveniyoruz. Bu ülkenin hem 
insan kaynağı açısından hem yatırım ortamı açısından 
gayet güçlü bir potansiyeli olduğunu biliyoruz. Yeter ki 
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ülkemize güvenelim, yeter ki el ele 
verelim. Türkiye’nin çözemeyeceğimiz 
hiçbir sorunu yok.” 

- Hisarcıklıoğlu: Girişimci karamsar 
olmaz, umut ve heyecan dolu olur

Liste hazırlanırken başvuran 
şirketlerin 2017-2019 ciro artış hızının 
dikkate alındığını belirten TOBB Baş-
kanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu, listede yer 
alan 100 şirketin bu dönemdeki orta-
lama büyümesinin yüzde 498 olduğu 
bilgisini paylaştı. Hisarcıklıoğlu şunları 
söyledi: “Listede yer alan 100 şirketin 
bu dönemdeki ortalama büyümesi 
yüzde 498. Bu çok çarpıcı bir rakam. 
Çünkü Türkiye’deki milli gelir artışının 
13 kat üzerinde bir performans gös-
terdiler. Yine aynı süre içinde, çalışan 
başı üretimlerini, yani verimliliklerini 
ortalama yüzde 212 artırdılar. 2019’da 
her bir şirket ortalama, 65 milyon li-
ralık satış yaptı. Yine her biri ortalama 
113 kişiye istihdam sağladı. 2017-2019 
döneminde istihdamları yüzde 148 
arttı. Bu şirketlerin yüzde 76’sı ihracat 
yapıyor. Tam 78 farklı ülkeye ihracat 
gerçekleştiriyor. Böylesine büyük ba-
şarılar gösteren ve listeye girmeye hak 
kazanan şirketlerimizle iftihar ediyor, 
hepsini yürekten kutluyorum.”

Hisarcıklıoğlu, söz konusu şirket-
lerin yaş ortalamasının yaklaşık 11 
olduğunu belirterek, “Listenin bölgesel 
dağılımı da oldukça dikkat çekici. Liste-
de 29 farklı şehrimizden şirketler var. 

Anadolu’nun yükselişi burada da 
açık bir şekilde görülüyor. Sektörler 
açısından da yine ilginç bir dağılım var. 
Listede bilişimden makineye, toptan 
ticaretten metal ürünlere, elektro-
nikten mühendisliğe kadar 32 farklı 
sektörden şirketler bulunuyor.” diye 
konuştu.

Türk iş dünyasının bu zamana 
kadar pek çok zorlu süreçten geçtiğini 
aktaran Hisarcıklıoğlu, “Asla karam-
sarlığa kapılmamalıyız, zor şartlar 

karşısında yılmamalıyız. Çünkü giri-
şimci karamsar olmaz, hep umut ve 
heyecan dolu olur. Dün yapabildiysek, 
bugün de yapabiliriz.” dedi.

�

"ICM Makina olarak Türkiye’nin 
en hızlı büyüyen 100 şirketi arasına 
girerek ülkemizin   ihracatına yaptığımız 
katkı ile gurur duyuyor ve emeği geçen 
herkese teşekkürü bir borç biliyoruz. 

Temizlik kağıdı üretim makinaları 
imalatı ve 82 farklı ülkeye ihracatı ile 
bugünlere taşıdığımız 25 yıllık yolcu-
luğumuzu, sektörümüzün dünyadaki 
lideri olma hedefiyle sürdürüyoruz”

ICM MAKİNA ve MÜHENDİSLİK LTD. ŞTİ.    
Sanayi Mah. Namzet Sok. No:11 İzmit - KOCAELİ 

Tel: 0262 335 33 20 Fax: 0262 335 33 19
www.icmmakina.com
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[kadın girişimciler ►

‘Sanayide Kadın Eli’ konuşuldu
TOBB Kocaeli Kadın Giri-

şimciler İcra Kurulu, ocak ayı 
toplantısını Kocaeli Sanayi 
Odası ev sahipliğinde hibrit 
olarak gerçekleştirdi. Toplan-
tıda ‘Sanayide Kadın Eli’ pro-
jesi için yapılacak çalışmalar 
görüşüldü.

İzmit Belediyesi Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürü Sinem Gülenç, Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Biriminden Sosyolog Burcu 
Öztürk ile Psikolog Kübra Şıvgın; TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu Başkanı Nurcan Babalık’ı, Kocaeli Sanayi 
Odası’nda ziyaret etti. Ziyaret kapsamında işbirlikleri hakkında görüş alışverişinde bulunuldu.



2�Kocaeli Odavizyon

Meslek Komitesi toplantıları on-line gerçekleştirildi

KSO İşlenmiş Tarım Ürünleri ve 
Unlu Mamüller Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 4. Meslek Komitesi; 
Komite Üyesi Taner Dönmez’in 
sahibi olduğu Göçmen Börek 
Sanayi ve Tic. A.Ş.’de gerçek-
leştirildi. Toplantıda sektördeki 
gelişmeler görüşüldü. 

KSO Kağıt Ürünleri ve Matbaacılık Sanayi Grubu’nu temsil eden 7. Melsek Komitesi, Ocak ayı toplantısını gerçekleştirdi. 
Toplantıda, sanayi kuruluşlarına yönelik uygulanan doğalgaz ve elektrik kısıtının sektöre etkileri görüşüldü.

KSO Hesapları İnceleme Komisyonu, Ocak ayı 
toplantısını gerçekleştirdi. 
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[kalkınma ►

Kalkınma Ajansları Değerlendirme 
Toplantısı, Sanayi ve Teknolo-

ji Bakanı Mustafa Varank, İçişleri 
Bakanı Süleyman Soylu ile Gençlik 
ve Spor Bakanı Mehmet Muhar-
rem Kasapoğlu’nun katılımıyla 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi Millet 
Kütüphanesi’nde gerçekleştirildi.

Bakan Varank, bugüne kadar 
ajansların, kamu, sivil toplum ve özel 
sektörden gelen 24 binden fazla kal-
kınma odaklı projeye 15 milyar liranın 
üzerinde destek sağladığını belirtti. 
Genç istihdamı konusunda 2022 ve 
2023 yıllarını ajanslar için odak alan 
olarak belirlediklerine de dikkati 
çeken Varank, “Bu dönemde sadece 
ajanslarımız eliyle 100 bin gencimizi 
istihdama dahil etmeyi planlıyoruz.” 
dedi.

Buradaki konuşmasında, bölgesel 
kalkınma yaklaşımını temel politika 
alanlarından biri olarak belirledikleri-
ni anlatan Varank, şunları kaydetti:

“Ulusal kalkınma sürecimizin 

ayrılmaz parçası olan bu bölgesel 
kalkınma anlayışını uygularken iki 
önceliğimiz bulunuyor. Bir yandan 
tüm illerimizin, ilçelerimizin, bölgele-
rimizin rekabet güçlerini geliştirerek 
ulusal ekonomiye katkılarını artırmak 
istiyoruz. Diğer yandan da bölgeler 
arasındaki gelişmişlik farklarını azal-
tarak topyekün kalkınmış bir Türkiye 
inşa etmeyi amaçlıyoruz.

ORTAK İŞ YAPMA PLATFORMU: Bu 
işin ana aktörü, bizden çok siz değerli 
yerel paydaşlarımızın hizmetinde 
olan Kalkınma Ajanslarıdır. Yönetim 
ve kimi yerlerde danışma kurullarıyla 
bölgelerindeki tüm paydaşları bir ara-
ya getirdikleri için ajansları birer ortak 
iş yapma platformu olarak tanımlar-
sak herhalde yanlış olmaz.

YERELİN KURUMSAL HAFIZASI: 
Üstlendikleri planlamacı ve analist 
rolleriyle adeta yerelin kurumsal hafı-
zasını oluşturduklarını söyleyebiliriz. 

Sağladıkları finansal ve teknik des-
teklerle, bölgelerindeki yatırımcıların, 
girişimcilerin hamisi konumundalar. 
Bu özellikleri sayesinde ajanslar, 
kısa sürede pek çok konuda yenilikçi 
çalışmaların ve uygulamaların öncüsü 
oldu.

YOL HARİTASI: Ülkemizde ilk defa 
bölgeler için kalkınma yol haritası ni-
teliğinde olan bölge planları ajansla-
rımız tarafından hazırlandı. Her bölge 
için farklılaşan sektör ve temalarda 
binlerce nitelikli analiz ve strateji 
çalışması yine ajanslar tarafından 
ortaya konuldu.

ETKİN TANITIM: Kamu kurumları, 
üniversiteler, özel sektör ve sivil top-
lumu bir araya getiren ajanslar sayısız 
ulusal ve uluslararası iş birliğinin 
gelişmesine de vesile oldular. Bölge-
lerinin yatırım imkanlarını tespit edip 
ulusal ve uluslararası platformlarda 
etkin şekilde tanıtımını yaptılar. Bölge 

Kalkınma Ajansları Değerlendirme 
Toplantısı Ankara’da yapıldı
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planlarında belirlenen öncelikler çer-
çevesinde çok kapsamlı mali ve teknik 
destekler verdiler.

EKONOMİK ATILIM: Bu toplantı 
çerçevesinde hem geçmiş dönem 
uygulamalarımızı gözden geçireceğiz 
hem de önümüzdeki dönemde ajans-
ların vizyonunun ne olması gerektiğini 
tartışacağız. Ülke olarak yatırım, üre-
tim, ihracat ve istihdamı odağına alan 
yeni bir ekonomik atılım içerisindeyiz. 
Bölgelerinin öncü kurumları olan 
ajanslara da bu süreçte önemli vazi-
feler düştüğü aşikâr. Bugün, ajansla-
rın yeni dönemde sunacağı katkıları 
nasıl artırabiliriz onu konuşacağız.

15 MİLYAR TL’NİN ÜZERİNDE DES-
TEK: Bugüne kadar ajanslar; kamu, 
sivil toplum ve özel sektörden gelen 
24 binden fazla kalkınma odaklı pro-
jeye 15 milyar liranın üzerinde destek 
sağladı. Bu desteklerle bölgelerinin 
üretim ve ihracat kapasitelerinin art-
tırılmasına ön ayak oldular. Teknolojik 
gelişim ve dijitalleşme süreçlerine pa-
ralel olarak insanlarımızın iş becerile-
rini geliştirdiler, böylece ekonomik ve 
sosyal hayata daha aktif katılımlarını 
sağladılar.

DEVLET DESTEKLERİ TEK PLAT-
FORMDA: Tüm devlet desteklerini 
www.yatirimadestek.gov.tr platfor-
mu çatısı altında birleştirip yatırımcı-
nın hizmetine sunarak bu alanda bir 
ilki gerçekleştirdiler. İllerin ekonomik 
kalkınmasına ivme kazandıracak 
yatırım fırsatlarına yönelik Ön Fizibi-
lite Raporları hazırlayıp bu platform 
aracılığıyla yatırımcıların kullanımına 
açtılar. Birçok yatırımcı da bu ön fizi-
bilite raporlarını değerlendirip yatırım 
süreçlerini başlattı.

BAKANLIKLARLA İŞ BİRLİKLERİ: Son 
üç yılda farklı Bakanlıklarla yürüttü-
ğümüz önemli proje ve faaliyetleri 
kalkınma ajanslarımız eliyle hayata 
geçirdik. Gençlik ve Spor Bakanlığı, 
İçişleri Bakanlığı, Millî Eğitim Bakan-
lığı, Kültür ve Turizm Bakanlığı başta 
olmak üzere pek çok Bakanlığımızla 
etkili çalışmalara imza attık.

ÇALIŞAN VE ÜRETEN GENÇLER 
PROGRAMI: Gençlik ve Spor Bakan-
lığımızın desteği ile gençlerin kişisel 
ve sosyal gelişimine katkı sağlamak, 
gençleri istihdam imkanına kavuş-
turmak amacıyla Çalışan ve Üreten 
Gençler Programını devreye aldık. 
2021 yılında ilk defa başlattığımız 

bu program ile farklı il ve ilçelerdeki 
100 projeye yaklaşık 632 milyon lira 
destek sağlayacağız.

175 FABRİKA: Belediyeler, kayma-
kamlıklar, il özel idareleri paydaşlığın-
da yapacağımız emek yoğun sektör-
lere dönük 175 fabrika binası ve spor 
alanını özel sektöre tahsis ederek 
yaklaşık 65 bin gencimizi istihdam 
edeceğiz. Yapımı tamamlanan fabri-
kaların tahsis süreçleri başladı bile. 
İnşallah bu yıl bu 175 fabrikanın tama-
mının üretime geçmesini bekliyoruz.

100 BİN GENCE İSTİHDAM: Genç 
istihdamı konusunda 2022 ve 2023 
yıllarını ajanslar için odak alan ola-
rak belirledik. Bu dönemde sadece 
ajanslarımız eliyle 100 bin gencimizi 
istihdama dahil etmeyi hedefliyoruz. 
Gençlik ve Spor Bakanlığımızın ön-
cülük ettiği üreten ve çalışan gençler 
programı bu konuda çok büyük katkı-
lar sunacak.

ULUSLARARASI FON: Merkezi 
bütçe imkanlarının yanında, Avrupa 
Birliği başta olmak üzere uluslararası 
fonlardan da yararlanıyoruz. Kalkın-
ma Ajansları Genel Müdürlüğümüz 
bünyesinde son 2 yılda yaklaşık 80 
milyon Avro’luk uluslararası fonu 
bölgelerimize kazandırdık. Kalkınma 
ajanslarımız da geliştirdikleri proje-
lerle son 5 yılda yaklaşık 300 milyon 
Avro’luk uluslararası fon kullandı.

YEŞİL BÜYÜME: İklim değişikliğinin 
etkilerini giderek hissettirmesi ne-
deniyle yeşil büyüme konusunda her 
zamankinden daha fazla seçici ola-
cağız. Sayın Cumhurbaşkanımız, yeşil 
dönüşüm ve yeşil kalkınma konula-
rını ülkemizin kalkınma gündeminin 
merkezine yerleştirdi. Bu nedenle biz 
de bölgesel kalkınma alanındaki tüm 
faaliyetlerimizde bu vizyona destek 
olacağız.

100 BİN TL FAİZSİZ DESTEK: 
KOSGEB’in Mikro ve Küçük İşletmelere 
yönelik hızlı destek programı ile ilgili 
bir bilgilendirmeyi de yapmak istiyo-
rum. Cumhurbaşkanımız 3 Ocak’ta 
genç, yeni mezun ve kadın istihdamını 
önceliklendiren bu programın ikinci 
fazını duyurmuştu. Son 12 aydaki 
çalışan sayısını koruyup meslek lisesi 
veya üniversite mezunu gençleri en 
az 12 ay boyunca istihdam etme taah-
hüdünde bulunan işletmelere 100 bin 
lira faizsiz destek veriyoruz.

İŞLETMELERE SESLENDİ: İstihdamı 
odağına alan bu programımız, yoğun 
ilgiyle karşılandı. Bugüne kadar 53 
bin yeni istihdam için taahhüt aldık. 
Firmalara ödemelerini yapmaya baş-
ladık. Cumhurbaşkanımız hedefi 75 
bin yeni istihdam olarak koydu. Henüz 
başvuru yapmamış uygun işletmelere 
buradan tekrar sesleniyorum. Başvu-
rular, 31 Mart’a kadar sürecek. Gelin 
siz de başvurunuzu yapın ve bu cazip 
destekten faydalanın.

GÜÇLÜ DÖNEMDEYİZ
İçişleri Bakanı Süleyman Soylu, 

üretim alanında yapılanlara değine-
rek, Orta Anadolu’nun üretim merkezi 
olacağını kaydetti. Soylu, “Hiç merak 
etmeyin, tarihimizde olmadığımız 
kadar güçlü bir dönemdeyiz. Alt 
yapımızın en güçlü olduğu dönem-
deyiz. Batı’nın ‘biz ne yapacağız’ diye 
kendi kafası karıncalanırken hedefi ve 
istikameti belli olan bir dönemdeyiz.” 
değerlendirmesinde bulundu.

MİLLİ POLİTİKAYA DESTEK
Gençlik ve Spor Bakanı Mehmet 

Muharrem Kasapoğlu, Türkiye’nin 
mücadelesinin kalkınma mücadelesi 
ve bu kalkınma için gereken üretimi, 
gereken yatırımı ortaya koymanın 
ayrım gözetmeksizin herkesin vazifesi 
olduğuna dikkati çekerek, “Kurum 
ve kuruluşlarla önemli iş birliklerine 
imza attık. Bakanlık olarak Türkiye’nin 
mücadelesinde kendimizi sorumlu ve 
bu konunun mesullerinden görüyoruz. 
Milli politikaya destek vermek için 
tüm imkanlarımızı seferber ediyoruz. 
Kalkınma Ajanslarımızın herkese 
dokunmak ve kılavuzluk etme nokta-
sındaki çabalarını da taktirle karşılı-
yoruz.” ifadelerini kullandı.

TÜM BÖLGELERİN POTANSİYELİ
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Kal-

kınma Ajansları Genel Müdürü Barış 
Yeniçeri de kalkınmanın çok boyutlu 
ve çok sektörlü bir kavram olduğunu 
belirterek, her bölgeye ve sektöre 
özel stratejiler geliştirdiklerini, bu 
çalışmalarla tüm bölgelerin potansi-
yelinin hayata geçtiğini anlattı.

İŞ BİRLİĞİ PROTOKOLÜ İMZALANDI
Konuşmaların ardından, Kalkınma 

Ajansları Genel Müdürlüğü ile TÜBİ-
TAK SAGE arasında “Kalkınma Ajans-
ları Personel Performans Değerlen-
dirme Sistemi” kurulmasına ilişkin iş 
birliği protokolü, Yeniçeri ile TÜBİTAK 
SAGE Enstitü Müdürü Gürcan Okumuş 
tarafından imzalandı.
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[dijital dönüşüm ►

TÜSİAD’ın, sanayinin dönüşü-
müne destek sağlamak ama-

cıyla yürüttüğü TÜSİAD Sanayide 
Dijital Dönüşüm (TÜSİAD SD2) 
Programı’nın Başarı Hikayeleri 
Töreni çevrimiçi olarak gerçekleşti. 
Törende 2021 döneminde eşleşen 
teknoloji kullanıcıları ve tedarikçi-
lerinin birlikte ürettiği dijital çözüm 
dosyalarının jüri tarafından belir-
lenen başarı kategorileri açıklandı. 
Etkinlikte ayrıca, programın destekçi 
kuruluşları tarafından belirlenen 
özel kategoriler için seçilen projeler 
de ilan edildi. 

Törenin açılış konuşmalarını 
TÜSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Simone Kaslowski, TÜSİAD Sanayi 
Politikaları Yuvarlak Masası Baş-

kanı Fatih Kemal Ebiçlioğlu, TÜSİAD 
Sanayi Politikaları Yuvarlak Masası 
Başkan Yardımcısı ve TÜSİAD SD2 
Görev Gücü Başkanı Perihan İnci 
yaptı.  

Simone Kaslowski: “TÜSİAD SD²’nin 
önümüzdeki süreçte daha fazla 
alanda ilham verici örnekler çıka-
racağına inanıyoruz.” 

TÜSİAD SD2 programının doğru 
partnerlerin bulunması anlamında 
hem teknolojiyi kullanan hem de 
üreten şirketler için büyük fırsat ya-
rattığını hatırlatan TÜSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Simone Kaslowski 
konuşmasında şu ifadelere yer 
verdi:  

“Şirketlerimizin dijitalleşme sü-

TÜSİAD SD² 2021 döneminin ‘Başarı 
Hikayeleri’ni açıkladı

TÜSİAD Simone Kaslowski:  
“Şirketlerimizin dijitalleşme 
sürecindeki sorunlarını ya da 
ihtiyaçlarını daha iyi anlama-
ları; bu sorunlara çözüm üre-
tecek teknoloji tedarikçileri 
ile tanışmaları için TÜSİAD 
olarak kolaylaştırıcı görevi 
görüyoruz. Dijital platform 
altyapısına geçerek güçlenen 
TÜSİAD SD²’nin önümüzdeki 
süreçte daha fazla alanda 
ilham verici örnekler çıkara-
cağına inanıyoruz.” dedi. 
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recindeki sorunlarını ya da ihtiyaçlarını daha iyi anlama-
ları; bu sorunlara çözüm üretecek teknoloji tedarikçileri 
ile tanışmaları için TÜSİAD olarak kolaylaştırıcı görevi 
görüyoruz. Dijital platform altyapısına geçerek güçlenen 
TÜSİAD SD²’nin önümüzdeki süreçte daha fazla alanda 
ilham verici örnekler çıkaracağına inanıyoruz. Bu vesi-
leyle sizleri TÜSİAD SD2 Dijital Platformu’na üye olarak 
büyüyen ve ivmelenen ekosistemin bir parçası olmaya 
davet ediyorum.” 

Fatih Kemal Ebiçlioğlu: “Zorlu dönemlerden geçsek 
de gelecek vizyonumuzu hep bir üst ölçek ekonomisi 
olma odağında tutmalıyız.” 

Konuşmasında, zorlu dönemlerden geçildiğinde bile 
gelecek vizyonumuzu hep bir üst ölçek ekonomisi olma 
odağında tutmamız gerektiğini vurgulayan TÜSİAD 
Sanayi Politikaları Yuvarlak Masası Başkanı Fatih Kemal 
Ebiçlioğlu sözlerine şöyle devam etti: 

“Değer zincirinin tamamında verimliliği artıracak ya-
tırımdan vazgeçmemeliyiz. Bu da ancak ana ve yardımcı 
sanayinin; teknoloji üreticilerinin; kamu ve akademinin 
sinerji içinde hareket etmesi ile mümkün. 2018 yılında bu 
amaçla başlattığımız TÜSİAD SD2 Programı’nı her sene 
büyüterek ve geliştirerek yolumuza devam ediyoruz. 
Çok kısa bir süre önce tanışan ve eşleşen şirketlerimiz 
kısa zamanda güçlü işbirlikleri ortaya koydular. Tüm 
tarafları tebrik ediyorum. Hem teknoloji kullanıcılarımız 
hem de teknoloji üreticilerimiz için öğretici bir süreç 
olduğuna inanıyorum.”

Perihan İnci: “TÜSİAD SD2’nin yeni ilham veren çözüm-
lerini kamuoyu ile paylaşmaktan mutluluk duyuyo-
ruz.” 

TÜSİAD SD2’nin dördüncü dönemini heyecanla 
tamamladıklarını ifade eden TÜSİAD Sanayi Politikaları 
Yuvarlak Masası Başkan Yardımcısı ve TÜSİAD SD2 Görev 
Gücü Başkanı Perihan İnci, “2021’de eşleşen şirketler 
dokuz alanda dijital çözüm çalıştı. Bu çözümleri törende 
izleyicilerle buluşturuyoruz ve jürimizin belirlediği başarı 
kategorilerini açıklıyoruz. Çalışılan çözümlerle iyi uygu-
lama kütüphanesi oluşturan TÜSİAD SD2’nin yeni ilham 
veren çözümlerini kamuoyu ile paylaşmaktan mutluluk 
duyuyoruz” dedi. İnci ayrıca, TÜSİAD SD2’nin 4. Dönemini 
kapatırken 5. Çağrı dönemini de başlattıklarını paylaştı. 

EY Türkiye (Platin Sponsor), Vodafone Business (Al-
tın Sponsor), Hewlett Packard Enterprise (Altın Spon-
sor), PARAM (Bronz Sponsor), Gün+ Partners Avukatlık 
Bürosu (Hukuki Destek Paydaşı), Medinova (Çözüm Or-
tağı) desteğiyle 2021 dönemi tamamlanan TÜSİAD SD2 
Programı’nın TÜSİAD SD2 Başarı Hikayeleri Töreni’nde 
başarı kategorileri aşağıdaki şekilde belirlendi: 

Ticarileşme Potansiyeli – Brisa & Distant – BriDepth 
Sektörel Dönüşüm Potansiyeli - Desa Enerji & Nar 
Sistem - Elektrik Sayaç Verilerinin Dijitalleştirilmesi 
Teknolojinin Sürdürülebilirliği – Dyo & Teknosol 
- İleri Planlama ve Üretim Detay    Çizelgeleme 
Yaygınlaşma Potansiyeli – Ford Otosan & Kimola 
- Sosyal Medya Metin Analiği 
Sektörel Dönüşüm Potansiyeli – Ford Otosan & 
Smart IQ - İkinci El Araç Fiyat Tahminleme 
Katma Değer – Kordsa & E3tam - Rollerde İplik 
Kontak Yüzeyi Kalite Kontrolü 

•
•

•

•

•

•

Teknolojinin Sürdürülebilirliği – Norm Cıvata 
& KalybeAI - Bağlantı Elemanı Ölçülerinin ve 
Standardının Belirlenmesi için Mobil Uygulama 
Teknolojinin Sürdürülebilirliği – Tofaş AŞ & 
Eczacıbaşı Bilişim - Araç Kapı Kapanma Sertlik 
Değerlerinin Tahminlenmesi 
Katma Değer – Tofaş AŞ & Simtera - Gövde 
Geometri Hatalarının Makine Öğrenmesi ile 
Tahminlenmesi 

Programın destekçi kuruluşlarının belirlediği özel 
kategoriler ise şöyle: 

EY Türkiye Başarı Kategorisi - Tofaş & Simtera 
- Gövde Geometri Hatalarının Makine Öğrenmesi ile 
Tahminlenmesi
HPE Başarı Kategorisi - Norm Cıvata & KalybeAI - 
Bağlantı Elemanı Ölçü ve Standardının Belirlenmesi 
için Mobil Uygulama
Vodafone Business Başarı Kategorisi - Ford & Kimo-
la - Sosyal Medya Metin Analitiği

•

•

•

•

•

•

TÜSİAD SD² 2021 döneminin ‘Başarı 
Hikayeleri’ni açıkladı
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları on-line gerçekleştirildi

KSO Elektrik Aletleri Elektronik ve Bilgi Teknolojileri Sanayi Grubu’nu temsil eden 20. Meslek Komitesi, Ocak ayı toplan-
tısını gerçekleştirdi. Toplantıda; yeşil mutabakat, karbon ve su ayak izinin firmalara getireceği sorumluluklar ve uygula-
malar,  konuya ilişkin AB fonları ile güncel ekonomik konular hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 

KSO Fabrikasyon Metal 
Ürünleri Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 19. Meslek 
Komitesi, Ocak ayı top-
lantısını gerçekleştirdi. 
Toplantıda; çelik fiyatları 
ve ihracat teşvikleri görü-
şüldü, palet fiyatlarındaki 
artışın sektöre etkileri 
değerlendirildi.

KSO Makine Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi Grubu’nu temsil eden  27. Meslek Komitesi şubat ayı toplan-
tısını gerçekleştirdi. Komite üyeleri; enerji kısıtlamaları sorununu,  pandemideki son durumu ve çevre konusunda yakın 
zamanda yapılacak etkinlikleri görüştü. 
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KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden 13. Meslek Komitesi, Özel Adem 
Ceylan Final Teknik Koleji’ni ziyaret ederek, okul faaliyetleri ve eğitim modeli hakkında bilgi aldı. Ziyarete;  Meslek Ko-
mitesi Başkanı Onur Özcan, Komite Başkan Yardımcısı Taşkın Özkal,  Bahar Baykal ile KSO Belge Uzmanı  Mahmut Tatlı 
katıldı. Nitelikli ara eleman problemine çözüm bulmayı amaçlayan okulun, ülkemizdeki meslek liselerine örnek olması 
temenni edildi. 

KSO 24. ve 36. Otomotiv Meslek Komiteleri, toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda; yaşanan enerji kısıntısının sektöre 
yansımaları görüşüldü. 
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Rusya Federasyonu Ticaret Mümessiliği 
KSO’yu ziyaret etti 

[ziyaretler ►

Rusya Federasyonu Türkiye 
Cumhuriyeti Ticaret Müme-
silliği Heyeti, Kocaeli Sanayi 

Odası (KSO)’nı ziyaret etti. KSO Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı Çı-
nar Ulusoy, Genel Sekreter Memet 
Barış Turabi ve Genel Sekreter Yar-
dımcısı Egemen Mert tarafından 
ağırlanan heyet ile iki ülke arasın-
daki iş fırsatları, yatırım potansi-
yelleri hakkında görüş alışverişin-
de bulunuldu.  

Ziyarette; Rusya Federasyonu 
Pskov Bölgesi Ekonomik Kalkınma 
ve Yatırım Politikası Komite Başkanı 
Sayın Andrey Miheev, Rusya Fede-
rasyonu Pskov Bölgesi ‘MOGLİNO’ 
Sanayi Üretim Tipi Özel Ekonomik 
Bölgesi Yetkili Temsilcisi Ekaterina 
Pıhtina, Rusya Federasyonu Türki-
ye Cumhuriyeti Ticaret Mümessilli-
ği İstanbul Şubesi Ticaret Müşaviri 
Alautdin Yarahmedov ile tercüman 
Azer Nacafov hazır bulundu. 
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Mısır Ticaret Odaları Federasyonu Heyeti
Kocaeli’yi ziyaret etti

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
TOBB’un daveti üzerine ülkemize 
gelen Mısır Ticaret Odaları Fede-

rasyonu Heyeti ile çeşitli ziyaretler ger-
çekleştirdi. 

Mısırlı Heyet,  Kartal Bombe ile Ata-
bay Kimya fabrikalarını gezdi, tesislerin 
üretim faaliyetleri hakkında bilgilendi-
rildi. 

Heyet TOGG’u inceledi

KSO Kocaeli Sanayi Odası Başka-
nı ve TOBB Yönetim Kurulu Baş-
kan Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu, 

Türkiye’ye gelen Mısır Ticaret Odaları Fe-
derasyonu (FEDCOC) Heyeti ile çeşitli zi-
yaretler gerçekleştirdi. Zeytinoğlu, Mısırlı 
heyet ile ilk olarak TOGG Genel Merkezi’ni 
ziyaret ederek ülkemizin yerli otomobili 
TOGG’u incelediler.
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Vergi Denetim Kurulu Başkanlığı heyetinin 
KSO ziyareti 

[ziyaretler ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Türk-Alman Ticaret ve Sanayi Odası tarafından düzenlenen on-line 
toplantıya katıldı. Zeytinoğlu, katılımcılara Kocaeli sanayisi hakkında bilgilendirmede bulundu 

Türk - Alman Ticaret Sanayi Odası on-line toplandı

T.C.Hazine ve Maliye Bakanlığı bünyesinde hizmet ve-
ren, Kocaeli dahil 9 ilde 29 daire başkanlığı ile faaliyet 
gösteren Vergi Denetim Kurulu Başkanlığı heyeti Ko-

caeli Sanayi Odası (KSO)’na tanışma ziyaretinde bulundu. 
Vergi Denetim Kurulu Başkan Yardımcısı Selçuk Sevinç, Vergi 
Denetim Kurulu Daire Başkanı  Burak Bıyık, Kocaeli Denetim 
Daire Başkanı Hakkı Sarı ve  Kocaeli Denetim Daire Başkan 
Yardımcısı Çağatay Şen’den oluşan heyet, KSO heyetine ku-
rulun faaliyetleri hakkında bilgilendirme yaptı. 

KSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Çınar Ulusoy, Yö-
netim Kurulu Üyesi Mehmet Ali Kartal, Genel Sekreter Yar-
dımcısı Egemen Mert, İş Geliştirme Sorumlusu Aynur Hacı-
fettahoğlu ile İş Geliştirme Uzmanı Dila Denizhan tarafından 
ağırlanan heyet; kurulun hizmetlerini anlattı, karşılaşılan so-
runları dinledi, merak edilen soruları yanıtladı. KSO Başkan 
Yardımcısı Çınar Ulusoy da heyete Kocaeli hakkında bilgi ver-
dikten sonra bu anlamlı ziyaret ve bilgilendirme için teşekkür 
etti.
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Türk Polis Teşkilatını Güçlendirme Vakfı 
bağışçılarına plaket

Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, 
Türk Polis Teşkilatı Güçlen-
dirme Vakfı Kocaeli Şubesi’ne 

bağışta bulunarak katkı veren kuru-
luşlarla bir araya geldi. Vali Yavuz 
programda kuruluşların temsilci-
lerine teşekkür plaketi takdim etti. 
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, Oda adına plaketini aldı. 

TOBB ve Milli Eğitim Bakanlığı arasında 
“Ulusal Eğitime Katkı Protokolü” imzalandı

Milli Eğitim Bakanlığı ve TOBB 
iş birliğinde Ulusal Eğitime 
Katkı Protokolü, Bakan Özer 

ve TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu 
tarafından imzalandı. Protokol saye-
sinde, 54 ilde, 154 ilçeye 154 yeni okul 
kazandırılacak.  

- Bakan Özer: Son 20-25 yılın en 
büyük eğitim yatırım anlaşması

Millî Eğitim Bakanı Mahmut Özer, 
“Bugün belki de son 20-25 yıl içerisin-
de Millî Eğitim Bakanlığı ile en büyük 
eğitim yatırım anlaşmasını imzala-
mak üzere burada bulunmaktan büyük 
mutluluk duyuyorum.” dedi. En zarar-
sız, riski olmayan yatırımın eğitime 
yatırım olduğuna dikkati çeken Özer, 
Milli Eğitim Bakanlığı olarak beşeri ser-
mayenin niteliğini artırmakla ilgili tüm 
bakanlıklar gibi gece gündüz demeden 
çalışmaya devam ettiklerini ifade etti.

 “Son 20 yıl, eğitimde önemli dönü-
şümlerin sağlandığı, eğitim tarihinde 
devrimsel bir döneme karşılık geliyor.” 
diyen Özer, gelişmiş ülkelerin çoğunun 

İkinci Dünya Savaşı’ndan sonra 1950’li 
yıllarda eğitimin tüm kademelerinde 
okullaşma oranlarını yüzde yüze ulaş-
tırıp son 70 yılda da eğitimin kalitesini 
artırmak için çabalarken Türkiye’nin 
ise eğitimde evrenselleşme sürecine 
geçebilmek için 
2000’li yılları 
beklediğini an-
lattı. 

Kamu kay-
naklarıyla yatı-
rım değil, eğitime 
gönüllü paydaş-
larla birlikte eği-
tim yatırımlarını 
yönetmenin çok 
kıymetli olduğunun altını çizen Özer, 
bu nedenle Milli Eğitim Bakanlığının en 
kadim ve en güçlü paydaşı TOBB’a ba-
şarılı çalışmalarından dolayı teşekkür 
etti. 

Mesleki eğitimde, 28 Şubat sürecin-
deki katsayı uygulamasının kronik bir 
sorun olarak Türkiye’de mesleki eğiti-
mi enkaza çevirdiğini ifade eden Özer, 

mesleki eğitimi toparlamaya en büyük 
katkıyı da TOBB’un yaptığını vurguladı.

TOBB’un mesleki eğitimin güçlendi-
rilmesi, iş birliği, iş gücü piyasasındaki 
beceri uyumsuzluklarının giderilmesi 
konusunda somut yatırımlar yaptığını, 

bir taraftan da 
know-how için 
çalışmalar yap-
tığını ve MEB’e 
yol gösterici ol-
duğunu aktaran 
Özer, “Bakan 
yardımcılığım 
döneminde 81 
ilde 81 mes-
leki ve teknik 

Anadolu lisesi projesi ile yola çıktık. O 
projemiz çok başarılı bir şeklide devam 
ediyor. 81 mesleki ve teknik Anadolu li-
sesi, 116 tane mesleki ve teknik Anado-
lu lisesine dönüştü.” bilgisini verdi.

Bakan Özer, hedeflerinin 2022 yı-
lının sonuna kadar 1 milyon vatandaşı 
mesleki eğitim merkezleriyle buluş-
turmak olduğunu söyledi.
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[tobb ►

TOBB 70 yaşında...

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin 70’inci kuruluş yıl dö-
nümü nedeniyle TOBB Yönetim 

Kurulu’nun Anıtkabir’e gerçekleştirdiği 
ziyarete Kocaeli Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da 

TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardım-
cısı olarak katılım sağladı. 

Daha sonra TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, ilk TOBB Başkanı Üze-
yir Avunduk ve ilk muhasip üye Vehbi 
Koç’u kabirleri başında ziyaret ederek 

dua etti. 
Yönetim Kurulu üyeleri daha son-

ra TOBB eski başkanlarından Mehmet 
Yazar ve Ali Çoşkun’la bir araya gelip 
yapılan çalışmaları değerlendirdi, 70. 
Yaş pastası kesti.
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[akıl oyunları ►

Kocaeli’den satranç sporcuları ‘şah’ dedi,
3 küçük sporcu milli havuza girdi

Türkiye Satranç Federasyonu (TSF) tarafından Türkiye İş Bankası ana 
sponsorluğunda düzenlenen Türkiye Küçükler ve Yıldızlar Satranç Şampiyonası, 
22-29 Ocak 2022 tarihleri arasında Antalya’da gerçekleştirildi. 2 binin üzerinde 

sporcunun katıldığı şampiyonaya, Kocaeli’den de yoğun katılım oldu.

- Kocaeli ekibi hem turnuva salonunda da sonrasında da keyifli hamleler yaptı
Kocaeli’den gelen satranç sporcuları turnuva salonundan sonra da biraraya gelerek hem satranç oynadılar 

hem de Antalya’da beraberliğin keyfini çıkardılar. 

Türkiye Satranç Federasyonu 
(TSF) tarafından Türkiye İş Ban-
kası ana sponsorluğunda ‘Türkiye 

Küçükler ve Yıldızlar Satranç Şampiyo-
nası’ düzenlendi. 22-29 Ocak tarihle-

rinde Antalya’da düzenlenen ‘satranç 
turnuvası’na Kocaeli’den de 100’e yakın 
sporcu katıldı. 1 hafta boyunca ‘mat’ için 
mücadele veren sporcular, 24 katego-
ride centilmence maçlara imza attılar. 

Şampiyonalarda kendi kategorilerinde 
dereceye giren sporcular Milli Takım 
havuzuna girmeye hak kazandı. Milli 
Takım’a Kocaeli’nden katılmaya hak 
kazanan sporcular şu şekilde oldu:

Beren Çetin
8 Yaş Kızlar Türkiye 2’ncisi

Efe Öztürk
8 Yaş Genel Türkiye 3’üncüsü

Ela Alya Yıldırım
10 Yaş Kızlar Türkiye 8’incisi
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[enerji ►

Ayhan Zeytinoğlu, ‘enerji zirvesi’ne katıldı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, sanayi sektörlerine 
yönelik enerji arzında yaşanan sıkıntıların konuşulduğu 'enerji zirvesi'ne 

on-line olarak katıldı

Sanayi sektörlerine yönelik enerji 
arzında yaşanan sıkıntılar konu-
sunda Sanayi ve Teknoloji Bakanı 

Mustafa Varank ile Enerji ve Tabii Kay-
naklar Bakanı Fatih Dönmez başkan-

lığında online platformda  bir istişare 
toplantısı gerçekleştirildi.

Toplantıya; Türkiye Odalar ve Bor-
salar Birliği’ni (TOBB) temsilen Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı ve Kocaeli 

Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ve 
Yönetim Kurulu Üye-
leri Zeki Kıvanç, Meh-
met Büyüksimitci ve 
Oğuzhan A. Sadıkoğ-
lu katıldı.

 Sektör temsilci-
lerinden gelen talep-
lerin istişare edildiği 
toplantıya; oda baş-
kanları, Türkiye Sek-
tör Meclisi Başkanla-
rı ve Organize Sanayi 
Bölgeleri başkanları 
da katılım sağlayarak 
sorunlarını, çözüm 
önerilerini ve talep-
lerini paylaştı. Top-
lantıda Zeytinoğlu, 
sanayi kuruluşlarına 
yönelik uygulanacak 
doğalgaz ve elektrik 
kısıtının görüşüldü-
ğü toplantıda; ark 
ocakları, haddane ve 
ergitme fırınları gibi 
sıcak işletmeler ile 
İhracatçı firmaların 
kapsam dışı bırakıl-
masını talep etti, sa-
nayicilerin beklenti-
lerini dile getirdi.

- Bakan Varank: Sektörlerin sıkıntı-
ları ile her zaman teyakkuzdayız

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Musta-
fa Varank Biz, enerji bakanının büyük 
bir özveri ile çalıştığını söyleyerek; 
“Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı-
mız, son dönemde enerji terminalleri, 
gaz aldığı ülke çeşitliliği, boru hatları 
ile Türkiye’yi gaz açısından sıkıntıda bı-
rakmamak için büyük gayret ediyorlar. 
Ama İran gibi büyük bir tedarikçinin bir 
anda doğalgazı kesmiş olması elbette 
sıkıntılar getiriyor. Bunları hep beraber 
atlatmaya çalışacağız. 

Bu noktada üretim kayıpları olacak 
bunu biliyoruz. Bakanlık olarak sektör-
lerin sıkıntıları ile ilgili her zaman te-
yakkuzdayız, bu süreçte de teyakkuz-
da olduk.” dedi.

- Bakan Dönmez: Arz sıkıntısından 
dolayı fiyatlarda ciddi artışlar oldu

Dünyada enerji emtialarında bir 
darboğaz olduğunu ve bundan dolayı 
fiyatlarda da ciddi artışlar yaşandığını 
kaydeden Enerji ve Tabii Kaynaklar Ba-
kanı Fatih Dönmez, “Biz, Avrupa ile aynı 
kaynaklardan besleniyoruz. Orada da 
benzer sıkıntılar oldu ve arz kısıntısın-
dan dolayı fiyatlarda ciddi artışlar ya-
şandı. 

Buna rağmen bakanlık olarak, va-
tandaşı karanlıkta, soğukta bırakma-
mak için kontratların tamamını yeni-
ledik, eksik olanları da spottan tedarik 
ederek kapatmıştık. İran hariç diğer 
giriş noktaları tam kapasite çalışır du-
rumda” şeklinde konuştu.

Enerji ve Tabi Kaynaklar Bakanı 
Fatih Dönmez

KSO Başkanı & TOBB Başkan 
Vekili Ayhan Zeytinoğlu

Sanayi ve Teknoloji Bakanı
Mustafa Varank
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ICCI 2022, Mart ayında 
enerji dünyasını 

İstanbul’da buluşturacak

[etkinlik ►

. T.C Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı ve EPDK desteği ile Sektörel 
Fuarcılık tarafından bu yıl 26'ncısı düzenlenecek olan ICCI – Uluslararası 

Enerji ve Çevre Fuar ve Konferansı, 200’ den fazla yerli ve yabancı 
katılımcıya ve 45 ülkeden 15 binin üzerinde profesyonel ziyaretçiye ev 

sahipliği yapmaya hazırlanıyor.

Kocaeli Sanayi Odası'nın resmi yayını 'Odavizyon' dergisi ve Türkiye'nin ilk 
ve tek ar&ge, inovasyon gazetesi argeTIME gazetesinin de, geçen yıllarda 

olduğu gibi medya sponsoru olduğu bu önemli etkinlik 16-18 Mart 2022 
tarihleri arasında İstanbul Fuar Merkezi’nde gerçekleştirilecek.

Son 15 yılda, 95 milyar dolar yatı-
rım yapılarak büyüme sürecinin 
ilk etabını büyük oranda tamam-

layan Türkiye enerji piyasası, Ekonomik 
Kalkınma ve İş Birliği Örgütü-OECD’nin 
en büyük onuncu enerji piyasası ko-
numuna geldi. Türkiye enerji piyasası, 
büyüklük bakımından elektrik piyasası 
dördüncü, doğal gaz piyasası da üçün-
cü sıraya yükseldi. Dünya enerji piya-
sasının çok önemli coğrafyasında yer 
alan Türkiye’nin, kısa vadede bölgesel 
ticaret olanaklarını arttırması, yeni ya-
tırımlarla enerji endüstrisini büyütme-
si ve teknolojik dönüşümü piyasasına 
entegre etmesi bekleniyor. Bu kap-
samda 200’den fazla yerli ve yabancı 
katılımcının ağırlanacağı fuar, yarattığı 
yıllık yaklaşık 25 milyar dolarlık ciro ile 
Türkiye’nin enerji sektörüne önemli bir 
katkı sağlıyor.  

-B2B ile uluslararası yatırım fırsatı
B2B Alım Heyeti Programı kapsa-

mında ihracatçı firmalar, 26 ülkeden 
gelen 300 kişilik uluslararası satın 
alma heyetleri ile ikili iş görüşmesi 
yapma fırsatı bulacak. B2B Alım Heyeti 
Programı kapsamında, başta Alman-
ya, Danimarka, İspanya, İtalya, Balkan 
Ülkeleri olmak üzere Avrupa, Bağımsız 
Devletler Topluluğu, Kuzey Afrika, Orta 
Doğu ve Körfez Ülkeleri’nden heyetler 
fuarda bir araya gelecek.

2022 ICCI – Uluslararası Enerji ve 
Çevre Fuar ve Konferansı’nda stantlı 
katılım yapacak yurtdışı ülkeler ara-
sında; İtalya, İngiltere, Almanya, Avus-
turya, Japonya, Norveç, Danimarka, 

Fransa, Hindistan, İran ve Çin bulun-
makta.

ICCI 2022– Uluslararası Enerji ve 
Çevre Fuar ve Konferansı uluslararası 
yeni yatırım ve iş birliklerinin gerçek-
leştirileceği önemli bir platform olma-
nın yanı sıra, içeriğinde yer alan birçok 
etkinlik ile de enerji sektörünün günde-
mine damga vuracak. 

- 3 gün boyunca 40 oturum
Fuarla eş zamanlı olarak düzenle-

nen ve ana teması enerji ve iklimlen-
dirme, verimlilik, sürdürülebilirlik ve 
dönüşüm olarak belirlenen ICCI 2022 
Konferansları’nda; 3 gün boyunca 4 
paralel salonda, TÜSİAD, MÜSİAD, 
DEİK, Türkiye Belediyeler Birliği, OS-
BÜK, İstanbul Sanayi Odası, Digit4Tur-
key, TÜREB, Kojentürk Derneği başta 
olmak üzere enerji ile ilgili sektörün 
önde gelen 21 derneğinin ve EPDK ve 

ETKB gibi yasa koyucuların düzenle-
dikleri özel oturumlar ve fuara katılan 
firmaların sunumlarının yer aldığı tek-
nik oturumlar ile toplamda yerli ve ya-
bancı 230 konuşmacının yer aldığı 40 
oturum gerçekleşecek. 

Kamu, yatırımcı, sanayici, üretici, 
tedarikçi ve geliştiriciyi bir araya geti-
recek olan ICCI 2022’nin odağında ge-
leceğin enerji dönüşümü yer alacak. 
Bu kapsamda, konvasiyonel elektrik 
üretim, iletim ve dağıtım kaynaklarının 
yanı sıra rüzgar, güneş, biyokütle, jeo-
termal ve hidrojen başta olmak üzere 
yenilenebilir enerjinin tüm alt başlık-
ları, akıllı şehirler, çevre teknolojileri, 
enerji verimliliği, enerji lojistiği, dijitali-
zasyon, enerji depolama, elektrikli araç 
ve şarj teknolojileri ve enerjide siber 
güvenlik konu başlıkları tartışılacak ve 
katılımcılar yeni ürün ve teknolojilerini 
sergileyecek.

Medya 
Sponsorları
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[model fabrika ►

Kocaeli Valisi Seddar Yavuz: 
Model fabrikayla, girdiler değişmeden 

daha fazla üretim yapmak mümkün olacak

Kocaeli iş dünyası ve işletmelerini çağ atlatacak olan 'Model 
Fabrika’nın bilgilendirme toplantısı Vali Seddar Yavuz’un başkanlığında 

gerçekleştirildi

Model Fabrika bilgilendir-
me toplantısı, Vali Seddar 
Yavuz’un başkanlığında 

gerçekleştirildi. Valilik Karamürsel 
Alp Toplantı Salonu’nda gerçekleşen 
toplantıya; Vali Seddar Yavuz’un yanı 

sıra, Gebze Teknik Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Muhammet Hasan Aslan, 
Vali Yardımcısı Abdul Rauf Ulusoy, 
Büyükşehir Belediyesi Kaynak Ge-
liştirme ve İştirakler Daire Başkanı 
Kemal Altuner, Kocaeli Sağlık ve Tek-
noloji Üniversitesi  Dekanı Prof. Dr. 
Nevcihan Duru, Kocaeli Üniversitesi 
Nuh Çimento Meslek Yüksek Oku-
lu Müdürü  Prof. Dr. Engin Özdemir, 
Kocaeli Sanayi İl Müdürü İlhan Aydın, 
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, Kocaeli Ticaret Odası 
Başkanı Necmi Bulut, Gebze Ticaret 
Odası Başkanı Nail Çiler, Körfez Ti-
caret 0dası Başkanı Recep Öztürk ve 
organize sanayi bölgelerinin temsil-
cileri katıldı.

- Seddar Yavuz: Parlayan yıldız; 
Kocaeli

Bilim, sanayi ve teknoloji şehri ola-
rak ülkemizin parlayan bir yıldızı olan 
Kocaeli; uluslararası rekabette ülke-
mizi bir adım öne çıkaran, milletimizi 

gururlandıran, sizlerin fedakarca yap-
tığınız yatırımlar ve gayretlerin netice-
sinde önemli bir noktaya gelmiş bulu-
nuyor. Bu vesileyle ilimizin sanayisinin 
bu noktaya gelmesinde emeği bulunan 
başta sanayicilerimize, girişimcilerimi-
ze, iş insanlarımıza ve emekçi kardeş-
lerime ayrı ayrı teşekkür ediyorum. 

Her dönemde sanayileşme üzeri-
ne yoğunlaşıldığını belirten Vali Yavuz; 
Osmanlı’nın son dönemi de dahil olmak 
üzere Cumhuriyet döneminde de hep 
sanayileşme üzerine yoğunlaşılmış 
ancak teknoloji ve bilgi aktarımı olmak 
üzere çeşitli zorluklarla, engellemeler-
le karşılaşılmıştır. Nihayetinde bugün 
itibariyle dünya yeni bir döneme doğru 
evriliyor. Artık dijital çağda yaşıyoruz. 

Dolayısıyla bu çağ daha kolay yakala-
nabilir, daha kolay takip edilebilir bir 
süreç olarak karşımıza çıkıyor. 

- Ülkemizde sanayiye ayrılan alan 
yeterli değil

Türkiye Cumhuriyeti Devleti, tari-
hinde ilk defa 225 milyar Dolar ihracatı 
gerçekleştirerek bir ilke imza attı. Bu 
başarıya rağmen sanayimizi yurt dışı 
ile kıyasladığımızda sanayi alanlarının 
yeterli olmadığını rahatlıkla söyleye-
biliriz. Almanya’da yüzde 10, Fransa’da 
yüzde 6, İtalya’da yüzde 5 olarak ay-
rılmış olan sanayi yüzölçümü oranı 
Türkiye’de yaklaşık yüzde 2’ye teka-
bül ediyor. Demek ki almamız gereken 
daha çok mesafe var. 

Moralimizi yüksek tutmak ve gele-
ceğe nasıl adımlar atacağımızı da çiz-
mek açısından Valilik olarak Organize 
Sanayi Bölgelerinin genişlemesine, 
yeni sanayi alanlarının açılmasına son 
derece olumlu bakıyor ve destekliyo-
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ruz. İlimizin jeopolitik konumu, liman-
lara, metropollere, demiryoluna ulaşı-
mının kolaylığı ve uluslararası rekabet 
de bizi öne çıkarabilecek bir coğraf-
yada olmamız vesilesiyle bu anlamda 
özellikle yüksek teknoloji yatırımları-
nın önünü açacak arsa temini konusu-
na olumlu bakıyoruz. Yatırımcılarımızın 
karşılaştıkları çeşitli zorlukları aşmak 
için Valilik olarak inisiyatif aldığımızı da 
bilmenizi istiyorum 

- Artık herkes birşeyler üretiyor
Sanayi, batının tekelinde değil. Pro-

seslerin gözden geçirilmesi, verimlili-
ğin artırılması uluslararası rekabette ki 
en önemli hususların başında gelmek-

tedir. Yani maliyetleri düşüreceksiniz 
ve rekabet edeceksiniz. Eskiden olduğu 
gibi tatlı kârlar kalmadı. Artık dünyada 
herkes bir şeyler üretiyor. Yani sanayi 
batının tekelinde değil. Belki yüksek 
teknolojinin belirli ülkelerin elinde ol-
duğunu söyleyebiliriz ama orta üreti-
me bakarsanız herkesin artık bir şeyle-
ri üretebildiğini görürsünüz. 

Burada öne çıkmanız kalite ve ve-
rimliliği artırarak mümkün olur. Bunu 
da Almanya’da başlayan, daha sonra 
farklı ülkelere yayılan iş prosesle-
rinin tekrar gözden geçirilmesi diye 
tanımlayabileceğimiz, ‘Yalın Üretim’ 
ve ‘Dijital Dönüşüm’ tabanlı verimlilik 
artışı hedefleyen Model Fabrikalar ile 

girdiler değişmeden daha fazla üretim 
yapmak hedefleniyor. 

- 7 ilde ‘model fabrika’ kuruldu
Şu anda Model Fabrikalar 7 ilde 

fiilen kuruldu. Bitmek üzere olanlar-
da var. İlimizde bu kapsama alınmış 
bulunuyor. Bu noktada  oda başkan-
larımızın önemli girişimleri oldu. Özü 
itibariyle Kocaeli gibi bir sanayi şeh-
rinde, günün tabiriyle moda olmuş 
bir uygulamanın dışında kalmamızda 
doğru olmazdı. Bu toplantıyı yapma-
mızın temel sebebi nasıl bir yol hari-
tası belirleyeceğiz, hangi bileşenlerle 
hareket edeceğiz konusunu istişare 
etmektir. İş birliği yaptığımızda, birlik-
te çalıştığımızda çok kolay başaraca-
ğımız, bizim için basit bir organizas-
yonla hedefe ulaşacağımız bir alan 
olarak konuyu görüyor ve değerlendi-
riyorum.

- Komisyon kuruldu
Konuşmaların ardından Kocaeli 

Sanayi İl Müdürü İlhan Aydın ilimiz-
de yer alan sanayi alanındaki verileri 
katılımcılar ile paylaşarak, bir sunum 
gerçekleştirdi. Toplantı katılımcıların 
görüş ve önerilerinin paylaşılması ve 
Model Fabrika kurulumu konusunda 
çalışmalar yapmak üzere komisyon 
kurulmasıyla son buldu.
Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, TOBB Başkan Yardımcısı 
olarak sorumlu olduğu TOBB Dijital 
Dönüşüm Komitesi’nin üçüncü top-
lantısına katıldı. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ‘Model Fabrika’ bilgilendirme toplantısı düzenledi

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
tarafından düzenlenen ve Bakan 

Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır’ın ka-

tılımı ile gerçekleşen 
‘Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merke-
zi-Model Fabrikası 

Bilgilendirme 
Toplantısı’na 

katıldı. Başkan Zeytinoğlu, Model Fab-
rika kurulacak iller arasında yer alan 
Kocaeli’ye dair görüşlerini paylaştı. 
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[seminer ►

KSO’da işin uzmanları belge hizmetlerini anlattı
KSO ‘Belge Hizmetleri Bilgilendirme Semineri’ düzenledi. İşin uzmanları, 
oda bünyesinde verilen belge hizmetlerini üyelerine detayları ile anlattı.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO), kalite-
li hizmet anlayışı ve profesyonel 
kadrosu ile sunduğu hizmetle-

ri düzenlediği seminerler vasıtasıyla 

üyeleriyle paylaşmaya devam ediyor. 
Bu kapsamda, işletmelerin kimlik kartı 
niteliğindeki ‘belge hizmetleri’ hakkın-
da oda bünyesinde verilen hizmetler, 
alanında uzman oda personeli tarafın-
dan detaylarıyla anlatıldı. Online olarak 
gerçekleşen ‘Belge Hizmetleri Bilgilen-
dirme Semineri’ KSO Genel Sekreteri 
Memet Barış Turabi’nin katılımı ve iş 
geliştirme uzmanı Dila Denizhan’ın 
moderatörlüğünde düzenlendi.

- Turabi: Her yıl ortalama bin 500 
kapasite raporu tanzim ediyoruz

Yoğun ilginin olduğu seminerin açı-
lış konuşmasını yapan Genel Sekreter 
Turabi, “Odamızca merkez ofisimizle 

birlikte Gebze, Dilovası ve Çayırova’da 
olmak üzere dört hizmet birimi olarak 
belge hizmetleri sunulmaktadır. Oda-
mızca her yıl ortalama bin .500’e yakın 

kapasite raporu tanzim edilmektedir 
ki; bu anlamda en çok rapor düzen-
leyen 4’üncü Oda durumundayız. 

Her yıl ortalama 3 bin 500 adet 
muhtelif konularda ekspertiz ra-
poru düzenliyoruz. Yine ihracatta 
kullanılan 25 bin adet ‘dolaşım bel-
gesi’ onaylanmaktadır. Belgelerimiz 
elektronik imzayla tanzim edilmekte 
olup, firmalarımıza online hizmetler 
sunulabilmektedir. 

Ayrıca odamızda ATA Karnesi 
tanzim ve iş makinesi tescil işlem-
leri yapılmaktadır. Üyelerimize daha 
iyi hizmet verebilmek ve çalışma-
larımız hakkında daha iyi bilgi sa-
hibi olabilmeniz adına düzenlenen 

bu seminere katkılarından dolayı ekip 
arkadaşlarımıza teşekkür ediyor, top-
lantının verimli geçmesini diliyorum.” 
dedi.

- Belgeler hakkında detaylı sunum-
lar yapıldı

Ardından sırasıyla KSO Belge So-
rumlusu Tufan Katırcı ‘Kapasite Ra-
poru’, KSO Çayırova Temsilcisi Aytuğ 
Akyıldız ‘Yerli Malı Belgesi’, KSO Belge 
Uzmanı Mahmut Tatlı ‘Dolaşım Belge-
leri’ ve KSO Dilovası Temsilcisi Hakan 
Karaman ‘Fiili Tüketim Belgeleri ve DİİB 
Ekspertizleri’ konularında detaylı bi-
rer sunum gerçekleştirdiler. Seminer 
karşılaşılan sorunların giderilmesi için 
çözüm önerileri paylaşılması ve soru-
cevap kısmının ardından son buldu.

‘E-TUYS ve Çözüm Önerileri’ webinarı yapıldı

Kocaeli Sanayi Odası organizasyo-
nunda ‘Elektronik Teşvik Uygulama 
Sistemi (E-TUYS) ve Çözüm Önerile-

ri’ webinarı gerçekleştirildi. Yatırım Teşvik 
Uzmanı ve Danışmanı Cemil Aladağ,  bu yıl 
uygulamaya geçilen yatırım teşvik belge-
si işlemleri için döner sermaye işletmesi 
hesaplarına yatırılacak tutarların, güncel 
ve yürürlükteki teşvik mevzuatı çerçeve-
sinde, E-TUYS uygulama esasları  anlattı, 
karşılaşılan sorunların giderilmesi için çö-
züm önerilerini paylaştı.  
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KSO personeli’ne 
ISO 10002:2018’in yeni standardı anlatıldı

KSO personeli, ISO 10002:2018 Müşteri Memnuniyet Yönetim Sistemi’nin 
yeni standardına dair  yoğun bir eğitimden geçti

Kocaeli Sana-
yi Odası (KSO), 
hizmet vermeye 

başladığı ilk yıllardan 
itibaren müşterisi olan 
sanayi kuruluşlarının 
ihtiyaç ve beklentileri 
doğrultusunda sürek-
li kendini geliştirmeyi 
ve yenilemeyi günde-
minde tutuyor. Toplam 
kalite yönetimi kültü-
rünün bir yaşam biçimi 
olarak yerleşmesi ve 
uygulanmaya başla-
ması amacıyla 1997 yı-
lında “Yeniden Yapılan-
ma” süreci başlatan KSO; 
kurum değerlerini, misyonunu ve viz-
yonunu belirleyerek Stratejik Yönetim 
Sistemi oluşturmuş, bu kapsamda he 
yıl paydaş beklentilerini dikkate ala-
rak uzun ve kısa vadeli hedeflerle sü-
rekli iyileştirme ve sürekli geliştirme 
çalışmalarını sürdürmüştür.

- ISO 10002:2018 Müşteri Memnuni-
yet Yönetim Sistemi anlatıldı

KSO’da ISO 9001 Kalite Yönetim 
Sistemi ve ISO 14001 Çevre Yönetim 
Sistemi’nin yanı ISO 10002 Müşteri 
Memnuniyet Yönetim Sistemi de 2015 
yılından bu yana uygulanmaktadır. 
Hizmet verdiği üyeleri ile hizmetinin 

etkilerinden dolaylı veya doğrudan 
etkilenenlerden gelen şikayetlere ve 

önerilere ait süreci yö-
netmek amacıyla bu si-
temi her geçen gün ge-
liştiren KSO, sistemin 
yeniliklerini yakından ta-
kip ederek oda persone-
line yönelik eğitimler de 
düzenliyor. Bu kapsamda 
20-21 Ocak 2022 tarihin-
de ISO 10002:2018 Müş-
teri Memnuniyet Yönetim 
Sistemi’nin yeni standar-
dına dair tüm personele 
yoğun bir eğitim verildi. 

TSE Eğitmeni Semra 
Şenel, 2 gün boyunca oda 
personeline yeni stan-
dart ve süreçler hakkın-
da detaylı bilgiler aktar-
dı, merak edilen soruları 
yanıtladı. Oldukça verimli 

geçen eğitimler, başarıyla tamamlan-
dı.

- KSO standartlara uymayı taahhüt 
ediyor

Müşteri şikayetlerini şeffaf, objek-
tif, adil, hesap verilebilir ve gizlilikle 
ele alarak en kısa sürede değerlen-
dirmeyi hedefleyen Kocaeli Sanayi 
Odası; müşteri şikayetlerini çözmeyi 
ve geri bildirimini yapmayı; her şi-
kayeti çözümleyerek müşteri mem-
nuniyetini sağlamayı ve sürdürmeyi; 
zarara uğrayan müşterinin zararını 
telafi etmeyi; müşteri şikayetlerinin 
çözümlenmesindeki tüm prensiplerin 
personelce benimsenmesini; müş-
terilerin ulaşabilecekleri ücretsiz bir 
iletişim yolu sağlamayı, hizmet kali-
tesini sürekli iyileştirmeyi ve proaktif 
yaklaşımla tekrarlanmadan önlemeyi 
ve yasal yükümlülükler ile standartla-
ra uymayı taahhüt ediyor.

KSO’ya öneri, memnuniyet ve şikayetlerinizi;
- Öneri/şikayet kutuları,
- Ücretsiz telefon hattı (0850 455 0262),
- Telefon (0262 315 80 60) 
- Fax (0262 321 90 70), 
- E-mail (musteri@kosano.org.tr), 
- Web sayfasındaki öneri-şikayet paneli,
(www.kosano.org.tr),
- Sosyal medya,
- Yüz yüze görüşmeler,  
- Anketler, 
yolu ile iletebilirsiniz.
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[kosbaş ►

Norse Tersanecilik KOSBAŞ’ta faaliyete başladı
Türk- Norveç ortaklığında kurulan Norse Group, Kocaeli Serbest 

Bölgesi’nde faaliyete başladı.

Türk- Norveç ortaklığında kurul-
muş olan Norse Group başarılı 
projeleriyle kısa zaman içinde 

gemi inşa sektöründe tanınır hale gel-
di. Kocaeli Serbest Bölgesi (KOSBAŞ)’ta 
Norse Tersanecilik adıyla yeni bir tersa-
ne yatırımı yaparak kapasitesini artıran 
Norse Group, 35 dönümlük alanda faa-
liyetine başladı. Norse Tersanecilik’in 
resmi açılışı ve 74 metre fabrika balıkçı 
gemisi ile 24 metre balık çiftliği yem-
leme dubası projelerinin sac kesme tö-
reni geniş bir katılımla gerçekleştirildi. 
Açılışa;  Kocaeli Sanayi Odası Başkanı 
(KSO) ve KOSBAŞ Yönetim Kurulu Baş-

kanı Ayhan Zeytinoğlu, Norse Tersa-
necilik Sanayi ve Ticaret A.Ş. Yönetim 
Kurulu Başkanları Mustafa Süngü ile 
Jon Thorvald Havardsen, Gemi Yat ve 
Hizmetleri İhracatçıları Birliği Başkanı 
Cem Seven, Kocaeli Liman Başkanı Erol 
Ekmekçi, Kocaeli Sanayi ve Teknoloji İl 
Müdürü İlhan Aydın ile sektörün tem-
silcileri ve çok sayıda davetli katıldı. 

- Dünyanın ilk sıvı hidrojenli feribotu
“Yıllar önce bir projeyle başlayan 

arkadaşlık, hedefler ve güven üzerine 
inşa edilmiş bir ortaklık bugün bizleri 
burada bir araya getirdi.” diyen Nor-
se Tersanecilik Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Sün-
gü; “Gemi inşa ve tersaneciliğin birçok 
aşamasında aldığımız görevlerle edin-
diğimiz tecrübelerimizi, Türk ve Nor-
veç kültürleriyle harmanlayıp, müşteri 
memnuniyeti ve kalite odaklı yönetim 
sistemi oluşturduk. Bu sistemi benim-

seyen ve her geçen gün daha iyiye ta-
şıma gayretinde olan genç, dinamik, 
coşkulu ve üretken ekibimizin, bizlere 
verdiği cesaret ile ilkleri yapmaktan hiç 
korkmadık.” dedi. 2021 yılında, West-
conGroup ile birlikte dünyanın ilk sıvı 
hidrojenli feribotunun hem detay di-
zaynı hem de üretimini gerçekleştir-
diklerini belirten Mustafa Süngü 2022 
yılı projelerini ise şöyle anlattı:

“Kuruluş yılımız olan 2015 yılından 
bu tarihe kadar 13 adet gemi inşa pro-
jemizi tamamlamış olup, 2022 yılın-
da ise tersanemizde 2 adet 74 metre 
fabrika balıkçı gemisi, 2 adet 24 metre 

otomatik balık çiftliği dubası inşa et-
meye hazırlanıyoruz. Bugün burada 
öncelikle tersanemizde faaliyetlerimi-
zin başlangıcı adına bir açılış gerçek-
leştirip, ilk projelerimizin sac kesimini 
yapacağız. Böylelikle, sizlerin huzu-
runda resmi olarak tersanemizde ve 
bölgemizde faaliyetlerimiz başlamış 
olup, tarihe bir not 
düşüyoruz.”

- Projelerin detay 
dizaynı Norse 
Dizayn’a ait

Bugüne kadar 
inşa ettikleri tüm 
projelerin detay 
dizaynını da ken-
dilerinin yaptığının 
altını çizen Mus-
tafa Süngü, “Pro-
jelerimizin detay 
dizaynı Norse Di-

zayn firmamız tarafından gerçekleşti-
rilmiştir. Sac kesimini yapacağımız iki 
projemizin dizaynı yine Norse Dizayn’a 
aittir. Dizayn ekibimizin yaptığı detaylı 
ön çalışmaların, kaliteli üretimimizin 
temeli olduğunu ve bunun yabancı ar-
matörler tarafından da tescil edildiğini 
vurgulamadan geçemeyeceğim.” dedi.

- Ayhan Zeytinoğlu: Her zaman 
destek vermeye hazırız

KSO Başkanı ve KOSBAŞ Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
ise üretime dair kısa bir bilgi vererek, 
“Gemi hat kısıtlamaları, konteyner bu-
lamama ve özellikle çip tedarikinde 
yaşanan sıkıntılar nedeniyle firmala-
rın üretimlerinde kısıtlamalar yaptık-
ları bu dönemde ihracatta tarihi rekor 
seviyeler gördük. Bu durum ülkemiz 
adına memnuniyet verici. 2022 yılın-
da da bu performansımızın artarak 
devam etmesini temenni ediyorum. 
Ülkemizin gelişimi adına elini taşın al-
tına koyan Norse Tersanecilik Sanayi 
ve Ticaret A.Ş. yöneticilerini yaptıkları 
yatırım dolayısıyla tebrik ediyor, her 
zaman destek vermeye hazır olduğu-
muzu da belirtmek istiyorum” ifadele-
rini kullandı. 

- KOSBAŞ’ta tersane sayısı 8 oldu
Açılış töreni, misafirlere teşekkür 

plaketi verilmesi, ilk sac plakasının si-
luetinin imzalanması ve açılış kurde-
lesinin kesilmesiyle son buldu. Norse 
Tersanecilik ile birlikte KOSBAŞ’ta fa-
aliyet gösteren tersane sayısı 8’e yük-
selmiş oldu. 100 kişilik istihdamla fa-
aliyete başlayan Norse Tersanecilik’in 
yeni projelerle birlikte bu sayıyı artır-
ması bekleniyor.
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[yeşi mutabakat ►

Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum eğitimleri başladı

KSO’nun  ‘Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum’ konulu eğitim programı kapsamında QSI Belgelendirme Eğitmeni Ahmet 
Edepli, enerji sektöründe karbon ayak izi ölçümünü anlattı. 2 gün süren eğitim programına sektörün temsilcileri yoğun 
ilgi gösterdi. 

Yeşil Mutabakat Eğitimleri - Enerji Sektörü

Yeşil Mutabakat Eğitimleri - Gübre Sektörü

KSO  tarafından başlatılan ‘Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum’ 
konulu eğitim programı gübre sektörü ile devam etti. QSI 

Belgelendirme Eğitmeni Denetçi ve Baş Doğrulayıcı Niran 
Armutçu, 2 gün süren eğitimlerde gübre sektöründe karbon 

ayak izi ölçümünü anlattı. 
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KSO organizasyonunda gerçekleşen ‘Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum’ konulu eğitim programı alüminyum sektörü ile 
devam etti. QSI Belgelendirme Eğitmeni Ahmet Edepli, 2 gün boyunca alüminyum sektöründe karbon ayak izi ölçümünü 
anlattı.

Yeşil Mutabakat Eğitimleri - Alüminyum Sektörü

Yeşil Mutabakat Eğitimleri - Çimento Sektörü

KSO organizasyonunda ‘Yeşil 
Mutabakat Sürecine Uyum’ 

konulu eğitim programı 
kapsamında QSI Belgelendirme 

Eğitmeni Ahmet Edepli, çimento 
sektöründe karbon ayak izi 

ölçümü hakkında detaylı bir 
bilgilendirmede bulundu. 
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[yeşi mutabakat ►

Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum eğitimleri başladı

Kocaeli Sanayi Odası tarafından başlatılan ‘Yeşil Mutabakat Sürecine Uyum’ konulu eğitim programı kapsamında QSI 
Belgelendirme Eğitmeni Ahmet Edepli, demir-çelik sektöründe karbon ayak izi ölçümünü anlattı. 2 gün süren eğitim 
programına sektörün temsilcileri yoğun ilgi gösterdi. 

Yeşil Mutabakat Eğitimleri - Demir & Çelik Sektörü
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[üyelerden ►

Assan Panel, yalıtımlı panel sektörüne 
‘SmartCore’ ile yeni bir ürün kazandırdı

Assan Panel, ürettiği SmartCore 
teknolojisine sahip yalıtımlı pa-
nelleriyle, binalarda enerji ve-

rimliği, üstün yangın güvenliği ve uzun 
ömür sunuyor. SmartCore dolgulu 
sandviç paneller 0.0175 W/mK lamb-
da değeri ile dünyada ilk ve tek olma 
özelliğine sahip. Konu ile ilgili olarak 
firmadan yapılan açıklamada; “Smart-
Core yalıtımlı paneller sayesinde bina-
larda, daha az enerji tüketimi, daha az 
karbondioksit salınımı ve çevreye karşı 
yüksek duyarlılık sağlanmaktadır.” de-
nildi. 

Assan Panel Ar-Ge laboratuvarla-
rında geliştiren SmartCore teknolojisi 
ile üretilen yalıtımlı çatı ve cephe pa-
nellerinin 0,0175 W/mK lambda değeri 
ile mineral liften iki kat ve poliüretan 
dolgudan ise yüzde 20 fazla ısı verim-
liği sağladığı belirtiliyor. Böylece daha 
düşük kalınlıklarda daha yüksek per-
formans gösteren SmartCore yalıtımlı 
paneller montaj ve nakliye maliyetin-
den tasarruf sağlıyor. 

Çatı üzeri GES sistemleri ile uyumlu 
solar kepli panel de dahil olmak üzere 
Assan Panel’in ürettiği tüm yalıtımlı 
panel gruplarında kullanılmaya baş-
lanan SmartCore teknolojisi binalarda 

yüksek performans sağlıyor.  

- Tolga Akar: Sektörümüzde ilkleri 
gerçekleştirmeye devam ediyoruz 

Ürettikleri ürünler ve sundukları 
hizmetlerle, sektördeki öncü konum-
larını koruduklarını ve her geçen gün 
güçlendir-
diklerini söy-
leyen Assan 
P a n e l ’ i n 
Genel Mü-
dürü Tolga 
Akar, “As-
san Panel’in 
en önemli 
u z m a n l ı k 
alanları ısı, 
ses yalıtımı, 
sızdırmazlık 
ve yangın 
d a y a n ı m ı -
dır. Ar-Ge 
l a b o r a t u -
varlarımızda 
geliştirilen 
SmartCore Yeni Nesil Yalıtım Teknoloji-
si ile sektörümüzdeki ilkleri gerçekleş-
tirmeye devam ediyoruz. Isı yalıtımının 
doğru yapılması ile binalarda enerji 

tüketimini azaltmayı ve ekonomimize 
katkı sunmayı hedefliyoruz. 

Daha önce yangın dayanımında 
özellikle de taşyünü yalıtımlı paneller-
de küresel rekor değerler elde etmiştik, 
SmartCore teknolojisi ile de ısı yalıtı-
mında maksimum verim elde edilme-

sini sağlayan belge ve sertifikasyonları 
elde ettik. SmartCore küresel çapta 
sektörünün en yüksek kombine per-
formansını sunuyor” dedi.

Assan Panel’in Ar-Ge laboratuvarlarında geliştirilen SmartCore Yeni Nesil 
Yalıtım Teknolojisi ile binalarda yeni bir dönem başlıyor. Yangın güvenliği, 
ısı yalıtımı, çevre duyarlılığı konusunda binalarda komple çözümler sunan 

SmartCore teknolojisine sahip yalıtımlı panelleri, 0.0175 W/mK lambda 
değeri ile en düşük ısıl geçirgenlik katsayısına sahip sandviç panel olma 

özelliği taşıyor.
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6

2022  (Kocaeli) 71,0

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Ocak ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı ocak ayında yüzde 77,6 ile 
aralık ayına göre 1.1 puan gerilerken, geçen yılın aynı ayına göre 2.2 puan arttı. 

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı ocak 
ayında yüzde 71 olarak gerçekleşti. Ocak ayı kapasite kullanım oranı, aralık ayına göre 0.2 puan gerilerken, 

geçen yılın aynı ayına göre 1.1 puan arttı.

Ocak ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 19’unun istihdamla-
rının arttığı, yüzde 64’ünün istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 17’sinin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Ocak (yüzde)

Arttı 19

Değişmedi 64

Azaldı 17

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan ocak ayı anketi çer-
çevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 114 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Şubat (yüzde)

Arttı 14

Değişmedi 64

Azaldı 22

1irma Bildirimleri Şubat (yüzde)

Arttı 19

Değişmedi 62

Azaldı 19

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 14’ü şubat ayında iç sipa-
rişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 22’si 
siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firma-
ların yüzde 64’ünde ise sipariş miktarların-
da bir değişim yaşanmamıştır. 

Ankete katılan firmaların yüzde 19’u dış 
siparişlerinin şubat ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 19’u azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 62’sinde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli



Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6

2022  (Kocaeli) 71,0
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‘Lavira Roket’e sponsor aranıyor
1 Temmuz 2020 yılında 4 mühendislik öğrencisi 

tarafından Kocaeli Üniversitesi bünyesinde roket 
sistemleri geliştirmek üzerine kurulan 'Lavira Roket 

Takımı', 2022'yi finanse edebilmek için ve roket üretimi 
için sponsor arıyor.

Henüz mezun olmadan, roket ve 
roket teknolojileri üzerine Ar-Ge 
ve üretim çalışmaları yaparak 

tecrübe elde edip gerçekleşen pro-
ejelerine patent almayı hedefleyen 
‘Lavira Roket Takımı’ 1 Temmuz 202o 
yılında Kocaeli Üniversitesi bünyesinde 
kuruldu. Başta roket çalışmaları olmak 
üzere birçok farklı teknoloji yarışmala-
rına takımlar hazırlamak ve yaptıkları 
çalışmaları geleceğe aktararak ilerle-
yen bir öğrenci takımı olmayı hedefle-
yen ‘Lavira Roket Takımı’, daha aydınlık 
bir gelecek kurma yolunda ilerleyen 
bir öğrenci grubu. Şu an aktif olarak 25 
üyesi bulunan takımın asıl hedefinin ise 
roketler ve roket teknolojileri üzerine 
çeşitli Ar-Ge ve Ür-Ge çalışmaları ya-
parak özgün sistemlerinin patentlerini 
almak ve bir girişim oluşturmak. 

- Roket ateşlenmeye hazır
4 kişilik takım ile ilk 

olarak2021 Teknofest Roket 
Yarışması’na katılan ‘Lavira’, 
yarışmada tüm raporlama 
ve teknik aşamaları başarı ile 
geçti ve finale kaldı. Toplam 
296 takımın katıldığı orta irti-
fa kategorisinde ‘Lavira’, kritik 
tasarım raporunda 24’üncü 
ve yaşanan teknik bir sorun-
dan dolayı da yarışma genel 
sıralamasında 33’üncü oldu.

Teknofest’te stand açan 
takım böylece meraklı her-
kese projelerini ve süreçleri 
anlatarak bir bakıma onlara 
da bu işler için mentörlük 
yapmış oldu. 

Takım aynı zamanda 
İstanbul’da düzenlenen 
‘Dijitalleşme Çağında Gençlik 
Çalıştayı’na da katılarak bura-
da da gençlere projelerini 
anlatıp onlara yol gösterici 
olmayı amaçladı. 

- Lavira 2022’de 2 takım ile 
Teknofest’te

Yeni dönemde takımı 
genişleten ‘Lavira’ 23 kişilik 

yeni ekibine özellikle alt sınıflardan 
da öğrencileri dahil ederek takımda 
devamlılık ve henüz 1.sınıftan itibaren 
daha donanımlı mühendisler yetiştir-
me amacında. ‘Lavira’ yeni gelen takım 
üyelerine eğitimler, dökümanlar ve 
on-line kurslar da veriyor. 

‘Lavira’ Teknofest 2022 için ‘La-
vira Tulpar Roket Takımı’ ve ‘Lavira 
Merküt Roket Takımı’ olarak 2 takım 
olarak katılacak. Takım aynı zamanda 
Portekiz’de düzenlenecek olan ‘Avrupa 
Roket Yarışması’na ve Avusturalya’da 
düzenlenecek olan roket yarışmasına 
katılmak için çalışmalara başladı. 

- ‘Lavira’ kendi motorunu geliştiriyor
‘Lavira’ aynı zamanda katı ve sıvı 

yakıtlı roket motorları üzerinde de 
çalışarak kendi motorunu geliştirmeye 
çalışıyor.

- ‘Lavira’ Roket Takımı üyeleri
2022 için 2 takım ile Teknofest’e 

katılacak olan ‘Lavira’nın takım üyeleri 
ve görevleri şu şekilde:

Lavira Tulpar Roket Takımı
Takım Kaptanı : Recep Tektaş, 

Aviyonik Sistem : Veli Kaan Akan ve 
Dilara Akpınar, Yazılım Süreçleri: 
Recep Tektaş ve Sabahattin Çiçek, 
Telemetri Sistemleri :Oğuzhan Tunç, 
Enerji Sistemi : Gülay Sarıca ve Fatma 
Nur Arıkoğlu, CFD Analizleri :Mehmet 
Çetin, Yapısal Analizler: Sefa Benzer, 
Tasarım : Selin Kırak, Uçuş Analizi ve 
Simülasyonu : Fuat Altan Aydın, İmalat 
Yöntemleri: Burak Şengün, Ar-Ge: 
Ramazan Pekcan, Sponsorluk : Recep 
Furkan Sezer

 Lavira Merküt Roket Takımı 
Takım Kaptanı : Enes Muhammed 

Kaya, Aviyonik Sistem : 
İsmail Şahin, Yazılım Süreç-
leri: Halil İbrahim Çetin ve 
Abdulkadir Can Kinsiz, Te-
lemetri Sistemleri : Berkant 
Kılıç, Enerji Sistemi : Zeynep 
Sena Akgül, CFD Analizle-
ri : İlknur İçtüzel, Yapısal 
Analizler: Mert Aykutlu, 
Tasarım : Hüseyin Demir, 
Uçuş Analizi ve Simülasyo-
nu : Enes Muhammed Kaya, 
İmalat Yöntemleri: Fatih 
Arda Aydın, Ar-Ge: Enes Mu-
hammed Kaya, Sponsorluk : 
Fatih Küçük

- ‘Lavira’ sponsor arıyor
Takım bu seneki çalış-

malarını finanse etmek ve 
başarı ile ilerleyebilmemiz 
için sponsorluklara ihtiyaç 
duyuyor. Sponsorluklar 
nakit desteği olabileceği gibi 
roket üretim aşamalarında 
ihtiyaç olan hizmetler veya 
malzemelerin (torna, kar-
bon ve cam elyaf malzeme, 
alüminyum vs.) sağlanması 
şeklinde de olabilir. 
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Pandemide geliştirilen ürün; ‘Robot Köpek’
Kocaeli Fen ve Büyükşehir Akademi Lisesi 11.sınıf öğrencisi Ahmet 

Kağan Altay, Covid-19 pandemi dönemini fırsata çevirerek, uzun süredir 
üzerinde düşündüğü manuel olarak kontrol edilebilen 'insansız kara hava 

aracından yola çıkarak 'Robot Köpek' tasarladı.

Covid-19 salgını döneminde her-
kes evlere kapandı ve okullar 
da uzaktan eğitim sistemine 

geçti. Gençler de evde kaldı, ancak 
bazıları bu dönemi fırsata 
çevirdi. 

Kocaeli Fen ve Büyükşe-
hir Akademi Lisesi 11. sınıf 
öğrencisi Ahmet Kağan 
Altay da bunlardan biri.

Pandemi dönemini 
iyi değerlendirerek uzun 
zamandır üzerinde düşün-
düğü bir soruna çözüm 
bulmak istediğini anlatan 
Ahmet Kağan Altay; ‘Robot 
Köpek’ projesini ve proje-
sinin nasıl ortaya çıktığını 
anlattı:

“Aslında amacım bomba 
imha, mayın tespiti, dış ve iç 
mekan keşifleri, sınır güven-
liği, gözetleme ve haritalama 
gibi askerlerimizin, işçileri-

mizin ve K9 köpeklerimizin ölümüyle 
sonuçlanabilen tehlikeli görevlerde 
otonom ve manuel olarak kontrol 
edilebilen bir insansız kara aracı 

geliştirmekti. Hayal ettiğim bu sistemi 
yine uzun zamandır mantığını anla-
maya çalıştığım bacak mekanizması 
ile birleştirmeyi düşündüm ve böylece 
‘Rrobot Köpek’ yapma fikri oluştu. 

Yaklaşık 8 aylık bir süreçte robotu 
tasarladım, bilgisayar ortamında 
simülasyonunu gerçekleştirdim ve 
geliştirdiğim yazılımı inşa ettiğim 
robota aktardım. Donanımı, yazılımı 
ve tasarımı tamamen bana ait olan 
‘Robot Köpek’in, 3 boyutlu yazıcıyla 
plastik aksamlarını çıkarttım. Elek-

trik ve veri dağıtma tesisatlarını 
çeşitli programlarla tasarlayıp 
lehimledim. Kinematik formül-
lerini bizzat yazdım. Böylece 
robotum şuan olduğu noktaya 
gelmiş oldu.”

- ‘Robot Köpek’ Teknofest 
2022’ye yürüyor

Her yıl inşaat alanlarında, 
maden ocaklarında, askeri ope-
rasyonlarda, arama kurtarma 
faaliyetlerinde ve bunlar gibi 
yüksek tehlike arz eden görev-
lerde binlerce insanın ve çokça 
hayvanın hayatını kaybetmesin-
den yola çıkarak ‘Robot Köpek’i 
tasaryalan Ahmet Kağan Altay, 
TÜBİTAK yarışmalarına ve Te-
konfest 2022’ye katılacak. 
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Tamtam, Asya’da ve özellikle 
Afrika yerlileri arasında da-
vul olarak kullanılan bir tür 

müzik enstrümanı. Her ne kadar mü-
zik aleti olarak bilinse ve kullanılsa 
da tamtamın çeşitli olayları haber 
verme, açıklama ve iletişim sağlama 
amacıyla kullanılması, ününü günü-

müze dek korumasına ve sürdürme-
sine yol açtı. Her konuda iletişimi ve 
haberleşmeyi mümkün hâle getiriyor, 
özellikle herhangi bir tehdit, çatışma 
ya da savaş durumunda çalınarak as-
keri iletişim yöntemi olarak kullanılı-
yordu. Bu şekilde tüm kabilenin olan 
bitenden haberinin olması ve önlem 

Doğu Avrupa’da Ukrayna ile Rusya arasındaki kriz tırmanıyor. 
Yaşanan son güncel gelişmelere ve artan tansiyona bakıldığında, 
savaş tamtamlarının kulakları sağır edecek bir düzeyde çalınmaya 
başladığı görülüyor.

Oğuz GÜNGÖRMEZ
 İKV Uzmanı

Doğu Avrupa’da Savaş Tamtamları Çalıyor

[makale ►
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alması sağlanıyordu. Günümüze de 
“savaş tamtamları” (war drums) ola-
rak yansıyan ve deyim hâline gelen bu 
tabirin, “savaşa hazırlık yapıldığı” ve 
“savaşın ayak seslerinin duyulduğu” 
anlamında kullanımının yaygınlaştığı 
görülüyor. Yaşanan son güncel geliş-
melere ve artan tansiyona bakıldığın-
da, Ukrayna-Rusya krizinde tamtamla-
rın kulakları sağır edecek bir düzeyde 
çalınmaya başladığı görülüyor.

Yaşanan gerginliğe bakıldığında, 
iki tarafın farklı istekleri olduğu gö-
rülüyor. Rusya, arka bahçesi olarak 
gördüğü Ukrayna sorununa Soğuk Sa-
vaş dönemi refleksleriyle yaklaşıyor. 
Hâliyle NATO’nun genişlemesini ulu-
sal güvenlik meselesi olarak görüyor. 
Bulgaristan ve Romanya’dan NATO 
güçlerinin çekilmesinin ve Ukrayna 
ve Gürcistan’ın NATO’ya alınmaması-
nın garantisini istiyor. Bu kapsamda 
NATO’nun 1997 öncesi sınırlarına çe-
kilmesini ve Rusya’ya yakın bölgelerde 
asker ve silah konuşlandırmamasını 
istiyor. Ukrayna ise işgal edilen bölge-
lerden Rus ayrılıkçı güçlerin ayrılması-
nı, Kırım’ın iadesini ve Rusya’ya sığınan 
eski Başbakan Viktor Yanukoviç’in ülke-
ye iadesini istiyor. Ukrayna, Rusya’nın 
bölgeye yönelik agresif askeri hare-
ketliliğinin karşılığı olarak AB, NATO 
ve ABD gibi güçlerin sorunu sahiplen-
meye çağırmasının yanı sıra Birleşik 
Krallık ve Türkiye’den silah sistemi ve 
akıllı mühimmat temin etmeye çalışa-
rak muhtemel bir çatışmada Rusya’ya 
karşı denge oluşturmaya çalışıyor.

Hızlanan Tahkimat Endişeleri 
Artırıyor

ABD Başkanı Joe Biden konuyla 
ilgili sorulan soru üzerine “tahminimce 
Putin Ukrayna’ya girecek” ifadelerini 
kullandı. Beyaz Saray sözcüsü Jen 
Psaki de geçtiğimiz hafta yaptığı 
basın toplantısında Rusya’nın “her an” 
Ukrayna’ya bir saldırıda bulunabileceği 
bir aşamadayız şeklinde ifadeler 
kullandı. Ülke borsalarını da olumsuz 
etkileyen bu açıklamalar, Ukrayna-
Rusya krizindeki tansiyonun arttığı 
ve savaşın kapıda olduğu şeklinde 
yorumlanıyor.

Sorun ekseninde ortaya konulan 
diplomatik çabalardan ise henüz bir 
sonuç alınmış değil. Brüksel, Cenevre 

ve Viyana’da yapılan bir dizi görüş-
meden tansiyonu azaltan bir sonuç 
çıkmadı. Rusya ile ABD, konuyla ilgili 
Cenevre’de bir görüşme gerçekleş-
tirmiş olsa da bunun da tansiyonu 
azaltmadığı görülüyor. Rusya Dışişleri 
Bakanı Sergey Lavrov ve ABD Dışişle-
ri Bakanı Antony Blinken Cenevre’de 
kritik bir zirve gerçekleştirdi fakat 
soruna dair somut bir çözüme ulaşıl-
madı. Rusya Dışişleri Bakanı Lavrov 
“Rusya’nın Ukrayna’ya saldırma veya 
ülkeyi işgal etme planı bulunmadığını 
ve bunu hiç dile getirmediğini” belirt-
se de birçok ülke bu açıklamaları inan-
dırıcı bulmadı. ABD Dışişleri Bakanı 
Blinken da Rusya’nın böyle bir adım 
atması durumunda hızlı ve şiddetli bir 
karşılık vereceklerini beyan etti. Söz 
konusu karşılığın Rusya’ya yönelik ağır 
ekonomik yaptırımlar olacağı belirtili-
yor. Özellikle bu kapsamda Rusya’nın 
SWIFT sisteminden çıkarılacağı ve do-
larla işlem yapamayacağı iddiaları ABD 
özelinde Batılı ülkelerin en büyük kozu 
gibi görünüyor. Rusya ise böyle bir adı-
mın atılması durumunda Avrupa’ya 
yapılan tüm petrol ve doğal gaz sev-
kiyatının kesileceği tehdidini yapıyor. 
Belarus’a Rusya tarafından nükleer si-
lahların yerleştirilmesi söylentilerine 
karşılık olarak da ABD’nin Polonya ve 
Romanya’da benzer bir adımı atabile-
ceği tehditleri yükseliyor.

Ukrayna Savunma Bakanlığı da 
kendi istihbarat raporlarına dayanarak 
Rusya’nın ocak ayı sonunda Ukrayna’ya 
yönelik geniş çaplı bir operasyon yapma 
ihtimali olduğunu bildirdi. Bu durum 
Rusya’ya yakın konumda bulunan Doğu 
Avrupa ülkeleri başta olmak üzere 
ülkelerin endişelerini artırdı. Polonya 
Dışişleri Bakanı Zbigniew Rau Rusya’yla 
bir savaşın “son 30 yıldır olmadığı 
kadar yakın olduğunu” söyledi.1 Ayrıca 
Birleşik Krallık, Rusya’nın Ukrayna’da 
Rusya destekçisi bir yönetim kurmayı 
planladığını iddia etti. Dışişleri Bakanı 
Liz Truss, “Kremlin’in Ukrayna’da Rusya 
yanlısı bir yönetim göreve getirme 
komplosunu tolere etmeyeceğiz” 
ifadelerini kullandı. Rusya ise 
Birleşik Krallık’ın bu iddialarını 
dezenformasyon olarak nitelendirdi. 

Çeşitli ülkelerin Ukrayna’da gö-
revli diplomatlarını geri çekme kararı 
vermeleri ve seyahat uyarısı yayım-

lamaları da krizin geleceğine yöne-
lik endişeleri artırdı. Birleşik Krallık, 
ABD, Japonya gibi ülkelerin diplomatik 
personellerini ülkeden ayrılmaya sevk 
ettiği ve uyarı gönderdiği basına yansı-
dı.2 Rusya da Ukrayna’daki diplomatla-
rına ülkeden ayrılma emri verdi.

Askeri uzmanlar bir çatışma ihti-
malinin ya da ayak seslerinin yapılan 
tahkimata bakılarak anlaşılabileceğini 
belirtiyor. Batılı ülkelerin istihbarat ra-
porları ise Rusya’nın Ukrayna sınırın-
daki asker sayısını ve tahkimatını her 
geçen gün artırdığını söylüyor. RT ve 
Sputnik gibi Rus medyasının Rusya’nın 
bölgeye yönelik yaptığı yığınağa dair 
görüntülere her gün yer verdikleri ve 
bu kareleri dolaşıma soktukları görü-
lüyor. Görüntülerde on binlerce Rus 
askerinin yanı sıra anti-balistik füze-
lerin, keskin nişancıların ve çok sayıda 
tankın bölgeye konuşlandırıldığı ve 
askerlerin atış talimleri ve paraşütle 
iniş tatbikatları yaptıkları ifade edili-
yor. AGİT temsilcileri de 99 Rus askeri 
teçhizat biriminin Donbass bölgesine 
yerleştirildiğini ve bunların arasında 
üç adet füze sisteminin de bulunduğu-
nu açıkladı.

Söz konusu yığınağa dair Batılı ül-
kelerin tepkisi artınca Rusya, Belarus 
ile birlikte “Birleşik Kararlılık” adını 
verdikleri ortak bir tatbikata hazır-
landığı şeklinde açıklama yaptı. Ortak 
tatbikatın şubat ayında yapılacağı ve 
Polonya ve Litvanya’ya yakın bölgeler-
de gerçekleşeceği belirtiliyor. Bölgede 
bulunan asker sayısına dair de farklı 
açıklamaların olduğunun altı çizilmeli. 
Rusya, bölgede 10 binin üstünde asker 
bulunduğunu, bunların da olağan kış 
eğitimleri ve tatbikatlar kapsamında 
bulunduğunu belirtiyor. ABD ise uydu 
görüntülerinden teyit edildiğini ve bu 
sayının 100 binin üzerinde olduğunu 
vurguluyor.

Çeşitli ülkelerin Rusya’nın karşı-
sında Ukrayna’ya destek açıklaması 
yaptığı görülüyor. Danimarka, Polonya, 
Estonya, Letonya, Litvanya gibi bir-
çok Avrupa ülkesi, Ukrayna’ya destek 
verdiklerini açıkladılar. ABD, Birleşik 
Krallık ve Türkiye’nin de Ukrayna’ya 
yönelik silah ve mühimmat destekle-
ri sürüyor. Dışişleri Bakanı Blinken, 
ABD’nin Ukrayna’ya 283 tonluk mü-
himmat ve silah desteği gönderdiğini 
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ve ilerleyen günlerde bu sayının arta-
cağını açıkladı. Birleşik Krallık’ın da 
siyasi destek açıklamalarıyla kalma-
yarak Ukrayna’nın silahlandırılması 
konusunda da oldukça aktif bir tutum 
sergilediği görülüyor.

Bu kapsamda Birleşik Krallık’ın 
savunma yönü ön planda olan si-
lah sistemlerini sağladığı görülüyor. 
Ukrayna’ya yeni nesil tank savar silah-
lar (NLAW) ve mühimmatlar sağladığı, 
hafif zırhlı araçlar temin ettiği basına 
yansıdı. İlk partinin 17 Ocak’ta temin 
edildiği ve az sayıda bir İngiliz askeri-
nin sistemlerin kullanımı konusunda 
Ukrayna askerine eğitim vereceği açık-
landı. Silah tahkimatına yönelik dik-
kat çeken konu ise Birleşik Krallık’ın 
C-17 nakliye uçaklarının Alman hava 
sahasını kullanmayarak yolu uzatma-
ları oldu. Bu durum Almanya’nın hava 
sahasını İngiliz uçaklarına açmadığı 
şeklinde yorumlandı.

AB ve Almanya’nın Tutumu
AB’nin Ukrayna-Rusya arasındaki 

krizde etkili ve ortak bir dış politika 
izleyememe sorununun yeniden göz-
le görülür hâle geldiği ve buna bağlı 
olarak pasif bir tutum sergilediği ifade 
edilmeli. AB’nin özellikle üye ülkeler 
vasıtasıyla diplomasiyi ön plana çıkar-
maya çalıştığı görülüyor. Brüksel’deki 
elitlerin Ukrayna-Rusya arasındaki 
artan krize güvenlik ve ekonomi pen-
ceresinden baktığı ve olası gelişmele-
re ilişkin yedi farklı senaryo üzerinde 
çalıştığı ifade ediliyor. Yapılan açıkla-
malardan anlaşıldığı üzere Rusya’nın 
olası askerî harekâtı durumunda yap-
tırımların devreye alınması AB’nin 
temel politikasını teşkil ediyor. Bu 
kapsamda her fırsatta Kırım’ın ilhakı 
sebebiyle Rusya’ya yönelik uygulanan 
mevcut yaptırımların daha da ağırlaş-
tırılmasının işaretleri veriliyor.  

Bu yaptırımların neler olacağı 

Çeşitli ülkelerin 
Ukrayna’da görevli
diplomatlarını geri 

çekme kararı vermeleri 
ve seyahat uyarısı 

yayımlamaları, krizin 
geleceğine yönelik 

endişeleri artırdı.

[makale ►
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ise henüz belirlenmiş durumda değil. 
Medyada Rusya’ya yönelik teknoloji 
transferinin ve önemli parça tedarik-
lerinin durdurulması ve çeşitli ekono-
mik yaptırımlar gibi adımların masada 
ağırlık kazandığı ifade ediliyor. Bir AB 
yetkilisi Rusya’ya verilecek muhtemel 
tepkinin içeriğine son hâlinin henüz 
verilmediğini ifade ederken tepkinin 
Rusya’nın 2014’teki saldırganlığından 
daha düşük bir tepki olmayacağını dile 
getirdi. 24 Ocak’ta gerçekleştirilen AB 
Dışişleri Bakanları toplantısına ABD 
Dışişleri Bakanı Antony Blinken’in 
de telekonferans yöntemiyle katıla-
rak müzakerelerle ilgili bilgi vermesi, 
AB’nin yaptırım politikasının ve ataca-
ğı adımların ABD ile koordineli olacağı 
mesajını verdi.

Bunların yanı sıra AB’nin Doğu 
Avrupa’da nüfuz oluşturma politika-
larından ve Soğuk Savaş dönemine 
benzer politikalar izlenmesinden ra-
hatsız olduğu ifade edilmeli. Avrupa 
Birliği Dışişleri ve Güvenlik Politikala-
rı Yüksek Temsilcisi Josep Borrell “iki 
büyük güç arasında nüfuz bölgeleri 
için sınırlar çizilmesi 2022 yılına ait 
olamaz” ifadelerini kullanarak So-
ğuk Savaş dönemindeki politikaların 
ve sürtüşmelerin sürdürülmesinden 
duyduğu rahatsızlığı dile getirdi. AB, 
ayrıca Ukrayna’ya kredi ve hibelerden 
oluşan yeni bir acil mali destek ver-
meye hazırlanıyor. Toplam 1 milyar 
320 milyon avroyu bulacağı açıklanan 
paket, Avrupa Komisyonu Başkanı von 
der Leyen tarafından açıklandı. Leyen 
ayrıca 2014 yılından bu zamana kadar 
AB’nin Ukrayna’ya 17 milyar avronun 
üzerinde hibe ve kredi desteğinde bu-
lunduğunun altını çizdi.3

Bu noktada Almanya’nın krize yö-
nelik ortaya koyduğu politika ile birçok 
AB ülkesinden ayrıştığının altı çizilme-
li. Almanya, “Rusya’nın saldırganlığının 
ağır sonuçları olur” şeklinde açıklama-
lar yapsa da diğer Avrupalı ülkelerden 
çok daha çekingen bir politika izliyor. 
Söz konusu temkinli ve isteksiz politika 
ise AB içinde bir çatlağın ortaya çıktığı 
şeklinde yorumlanıyor. Almanya’nın 
yanı sıra Avusturya ve Macaristan’ın 
da soruna yönelik daha temkinli ol-
dukları görülüyor. Almanya yaşanan 
krizde Ukrayna’ya şimdilik silah sevki-
yatı yapmayacağını açıkladı. Savunma 

Bakanı Christine Lambrecht, “gergin-
liği azaltmak için her şeyi yapmalıyız” 
ifadelerini kullanarak Almanya’nın 
sorunun bir tarafı olmaktan imtina 
ettiğini gösterdi. Almanya’nın ayrıca 
Estonya’nın da Alman yapımı silahları 
Ukrayna’ya göndermesine izin verme-
diği basına yansıdı.4

Türkiye’nin Tehlikeye Giren “Denge 
Politikası”

Türkiye’nin muhtemel bir savaş 
senaryosunu istemediği ve sorunun 
diplomasi yollarıyla çözülmesini arzu 
ettiği görülüyor. Zira gerek Ukrayna ge-
rekse Rusya son dönemde Türkiye’nin 
iyi ilişkilere sahip olduğu ülkeler ara-
sında. Rusya ile birçok alanda yapıcı 
bir diyalog ve iş birliği söz konusuyken 
Ukrayna ile özellikle son dönemde sa-
vunma sanayi alanında yapılan iş bir-
likleri ve ortak projeler hayata geçiril-
miş durumda. Hâliyle Ankara yönetimi 
her ne kadar Ukrayna’ya TB-2 insansız 
hava araçları ve çeşitli akıllı mühim-
matlar sağlıyor olsa da Ukrayna’nın 
Rusya ile sıcak bir çatışma içine girme-
sine ya da Rusya’nın Ukrayna’ya müda-
hale etmesine sıcak bakmıyor.

Doğu Avrupa’daki bir çatışmanın 
Karadeniz’in güvenliği ve Montrö 
Boğazlar Sözleşmesi tartışmalarını 
yeniden gündeme getireceği açık. 
Türkiye, Boğazlar rejiminin güvenliğini 
ve boğazlar üzerindeki egemenlik 
hakkı ile ilgili statünün bozulmamasını 
stratejik önceliği hâline getirmiş 
durumda. 2008 yılındaki Gürcistan 
olaylarında ABD donanmasına ait 
gemilerin Montrö Sözleşmesi’ni 
delmesine müsaade edilmemesi ve 
günümüzde de Karadeniz’in barış 
havzası olarak korunma çabaları bu 
politikanın en somut göstergeleri. 
NATO-Rusya geriliminde denge 
politikası izlemeye çalışan Türkiye’nin 
bu dengeyi sürdürmesini zora sokacak 
gelişmeleri desteklemediği görülüyor. 
Hâliyle Gürcistan savaşına benzer 
şekilde boğazlar üzerinde Ukrayna-
Rusya savaşından doğabilecek yeni 
bir baskının oluşması, Türkiye’nin en 
son arzu edeceği gelişmelerden biri 
olacaktır.

Ukrayna-Rusya tansiyonuna dair 
Ankara’daki dış politika karar vericile-
rinin arasında görüş ayrılığının olduğu 

ve iki farklı görüşün ortaya çıktığı ise 
medyaya yansıdı. NATO müttefiki ola-
rak Türkiye’nin kenarda beklemesinin 
ve muhtemel bir gelişmede sorumlu-
luklarını yerine getirmesini düşünen-
lerin yanı sıra pro-aktif bir politika 
izleyerek arabulucu rolünü benimsen-
mesini, Rusya ile son dönemde elde 
edilen kazanımların kaybedilmemesi 
ve denge politikasının sürdürülmesi 
gerektiğini düşünenlerin olduğu ifade 
ediliyor.5 Fakat genel hatları itibarıyla 
muhtemel bir savaşa dair taşınan en-
dişeler sebebiyle Türkiye’nin arabulu-
culuk çabalarının olduğu ve diplomasi 
yoluyla tansiyonun azaltılmasını istedi-
ği görülüyor. Bölgenin bir savaş atmos-
ferinde olmasından ve böyle bir psi-
kolojinin ortaya çıkmasından duyulan 
rahatsızlık her fırsatta dile getiriliyor. 
Her ne kadar Ukrayna’nın Türkiye’nin 
arabuluculuk çabalarına sıcak baktığı 
medyaya yansısa da Rusya’nın bu ko-
nuda kayıtsız olduğu görülüyor.

Sonuç olarak Ukrayna-Rusya krizi 
özelinde Doğu Avrupa’da savaş tam-
tamlarının yüksek sesle çalınmaya 
başladığı görülüyor. Bölgeye yönelik 
askeri tahkimat artarken tarafların 
birbirlerine yönelik üst perdeden teh-
ditkâr açıklamaları durumu çok daha 
ciddi bir hâle getirdi. Her ne kadar AB 
ve Türkiye gibi sorunun diplomasi yo-
luyla çözülmesini destekleyen aktörler 
olsa da bu girişimlerin şimdilik olduk-
ça zayıf kaldığı ve muhatabını bulma-
dığı belirtilmeli.

 “Ukrayna-Rusya krizi: Sınırda son durum ne, 
gerilim nasıl tırmandı?”, BBC Türkçe, 18.01.2022, 
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60047078, (Erişim Tarihi: 28.01.2022).
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to-ukraine, (Erişim Tarihi: 28.01.2022).
 “AB’den Ukrayna’ya yeni mali destek hazırlığı”, 
Sputnik Türkiye, 24.01.2022, https://tr.sputniknews.
com/20220124/abden-ukraynaya-yeni-mali-
destek-hazirligi-1053070761.html, (Erişim Tarihi: 
28.01.2022).
 “WSJ: Almanya, Estonya’nın Ukrayna’ya silah gön-
dermesini engelledi”, T24, 22.01.2022, https://t24.
com.tr/haber/wsj-almanya-estonya-nin-ukrayna-
ya-silah-gondermesini-engelledi,1009865, (Erişim 
Tarihi: 28.01.2022).
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Tarihi: 28.01.2022).
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Referans no: BOAL20211216001
2008 yılında kurulmuş bir Arnavut elektrik mühendisliği şirketi; ti-
cari, endüstriyel ve kamusal gelişmelere elektrik hizmetlerinin tama-
mının kurulumunda uzmanlaşmıştır. Bugüne kadar şirket iç piyasada 
faaliyet göstermekte olup, bir taşeronluk anlaşması yoluyla faaliyetle-
rini diğer ülkelerde genişletmek üzere ortaklar aramaktadır. 
Referans no: TOBG20211125001
Havacılık ve ileri malzeme endüstrileri için özel teknolojilerin ve 
ürünlerin Ar-Ge’sinde 40 yıldan fazla deneyime sahip bir Bulgar 
araştırma enstitüsü, saatte 100 miliampere (mA/h) kadar kapasiteye 
sahip pil ve akümülatör testleri için hassas bir test cihazı geliştirmiş-
tir. Enstitü, pil geliştirici şirketlerle teknik destek ile ticari anlaşma-
lar yapmak istemektedir. 
Referans no: BOUA20211115001
Ukraynalı yazılım geliştirme şirketi, müşteri ihtiyaçlarına göre terzi 
usulü yazılım çözümleri sunmaktadır. FinTech, HealthTech çözüm-
leri, ulaşım, kiralama, medya, perakende ve e-ticaret alanlarında 
deneyimlidirler. Taşeronluk anlaşmaları kapsamında işbirliği ara-
maktadırlar.
Referans no: TOFR20211129001
Fransız bir start-up, matematiksel optimizasyonda en son teknolo-
jileri kullanan bulut tabanlı bir karar destek sistemi geliştirmiştir. 
Uygulamalar, Tedarik Zinciri ve Lojistik, Saha Hizmetleri, Sağlık ve 
İmalat gibi çeşitli sektörlerde araç rotalama optimizasyonu ve görev 
planlamasını kapsamaktadır. Teknik destekli ticari bir anlaşma çer-
çevesinde bu teknolojiyi ürününe veya bilgi sistemine yerleştirmekle 
ilgilenen ortaklar aranmaktadır.
Referans no: TOBG20211209001
Bilgi Teknolojileri alanında çalışan bir Bulgar şirketi, kalite güvence-
si ve test departmanları olan diğer şirketleri hedefleyen açık kaynaklı 
bir test senaryosu yönetim sistemi sunmaktadır. Önerilen çözüm, satı-
cı kilitliliğini önleyen ve istenirse ürünü tamamen değiştirme yeteneği 
sağlayan açık standartlar ve teknolojiler kullanılarak oluşturulmuş-
tur. Şirket, tescilli test yönetim sistemlerini değiştirmek isteyen or-
taklarla teknik destek içeren ticari anlaşmalar aramaktadır. 
Referans no: BOUA20211215001
Ukraynalı bir şirket, 2013’ten beri pazarlama ve reklam teknolojisi, 
e-ticaret, fintech ve sağlık sektörlerinde yazılım çözümleri sağlayıcı-
sıdır. Şirket, teknik ortakları olarak hareket etmek için startup’lar, 
ve büyük ölçekli firmalarla ortaklık kurmak istemektedir. İstenilen 
işbirliği türü bir dış kaynak sözleşmesi kapsamındadır.
Referans no: BOFR20220106001
Sürdürülebilir deniz biyoteknolojileri konusunda uzmanlaşmış bir 
Fransız KOBİ, her türlü bitkisel üretim için (ev bahçesi, çim, bahçe-
cilik, tarım…) biyostimülanlar ve biyogübreler geliştirerek üretimini 
yapmakta ve satmaktadır. Ürünler, özenle seçilmiş deniz yosunların-
dan elde edilen aktif bileşenlerle yapılmaktadır. KOBİ, uygun fiyatlı 
yüksek kaliteli deniz yosunu bazlı biyouyarıcılar (organik ve sürdü-
rülebilir) sunmaktadır, bir dağıtım hizmeti anlaşması kapsamında 
yenilikçi ürünlerini yaymak için ticari ortaklar aramaktadır.
Referans no: BOSI20211206002
Atık sorunu çözme konusunda uzmanlaşmış Sloven şirketi, kendi 
tescilli teknolojisiyle karışık plastikleri sentez gazı yoluyla hidrojene 
dönüştürmektedir. Şirket dağıtım anlaşması yapabileceği ortaklar 
aramaktadır, ayrıca bir finansal anlaşma yoluyla yatırımcılar aran-

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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